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در صفحه سبک زندگی می خوانید:
  » فیل« و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا

  داستان کوتاه: »شبی از آنِ رابی« / میلدرد آنور
  رازهای بزرگ روانشناسی برای فروش بیشتر )3(
  آجیل شب یلدا و فواید بی شمار آن برای سلامتی

و ...

رئیس مرکز پژوهش شورای اسلامی شهر کرج
 خبر داد؛

اجرای طرح حمایت از بانوان سرپرست 
خانوار کرج با بسته های حمایتی 

3
تئاتر لاکچری کماکان می تازد ؛

شکوه تئاتر با چیزهایی 
جز تئاتر!

4

به بهانه جدایی »نویمایر«
و »الحاجی گرو« از استقلال؛

دلار های بر باد رفته !
8

اسد بیگی: 
در مسابقات اسلالوم 

قهرمانی آسیا به عنوان 
نخبه انتخاب شدم

2
تقویت زیرساخت های ورزش البرز در دستور برنامه های شورای توسعه استان؛

شهبازی:  مدیران در جهت ارتقاء 
سرانه های ورزشی البرز بسیج شوند

2

سرمقاله

وقتی »اقتصاد مقاومتی« را درست
تحلیل نمی کنیم؛

تحریم می شویم چون »هیچ کس«
به ما نیاز ندارد!

»اقتصاد  از  حرف  هاست  سال 
تولید  از  »حمایت  و  مقاومتی« 
داخل« زده می شود اما به قدری 
فکرهای بسته ای در کشور ما وجود 
دارد که خیال می کنند این بینش 
بزرگ اقتصادی رهبر معظم انقلاب، 
برای آن است که ما خودمان را از 
دیگر کشور ها بی نیاز کنیم و اساسا 
»هیچ« نیازی به واردات نداشته باشیم. در جهان امروز که حربه 
ای مانند »تحریم« می توانند یک کشور را از پای در بیاورد، خام 
فکری است که بخواهیم مسیر اشتباه »کره شمالی« را تکرار کنیم 
و راه انزوا را در پیش بگیریم. اینکه ایران مانند آب خوردن می 
تواند توسط »هر کشوری« تحریم شود، علتش تنها یک چیز است؛ 
ضعف در روابط اقتصادی و سیاسی با دنیا. حقیقت این است که 
ایران یک کشور صرفاً وارد کننده است. استقبال اروپایی ها از برجام 
به خاطر فروش کالا و خدمات است. آمریکا به ایران نیازی ندارد اما 
به عربستان، ترکیه و مصر نیاز دارد. در عصر جدید، پایه اصلی روابط 
که یک کشور با کشوری دیگر در سه واژه خلاصه می شود: »نیاز«، 

»ترس« و در نهایت »احترام«
چرا هر حرفی و اتهامی به ایران روا داشتن بدون هزینه است؟ چون 
بود و نبود ایران برای آن ها اهمیت ندارد. کدام کشور و صنعت 
و شرکت معتبر در دنیا بدون ایران کارش لنگ می ماند؟ تقریبا 
هیچ کجا ! روسیه در ظاهر هم پیمان ماست اما هیچ گاه از ما 
مقابل عربستان حمایت نکرده است. چرا؟ واضح است؛ عربستان ۲۰ 
میلیارد دلار در روسیه سرمایه گذاری کرده تا سیاست های مسکو را 
تعدیل کند. وقتی کشوری به  خصوص همسایگان را به خود وابسته 
کند به  طور طبیعی مانع از رفتار و گفتار خصمانه آن ها می شود. 
»نفت« و »گاز« و محصولات پتروشیمی ما به وفور در بازارهای 
بین المللی قابل یافت است. بنابراین، استراتژی ما برای آنکه حداقل 
تعدادی از کشورها را به خود نیازمند نماییم چیست؟ سیاست 
خارجی علاوه بر اصولی چون، ملاقات، جلسه و سفر، اعلام مواضع، 
رد اتهام و دفاع از خود، دعوت به مراعات و... به خیلی چیزهای دیگر 
مانند »نیاز داشتن« استوار است. کدام اندیشه های اقتصادی، فنی و 

سیاسی، ارتباطات خارجی کشور را تئوریزه کرده است؟ 
قطعا سر منزل مقصود رهبر انقلاب نیز از رسیدن به »اقتصاد 
مقاومتی«، ایجاد یک توان اقتصادی برای نیاز پیدا کردن جهانیان به 

ما است و نه ما به آن ها.
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مسی
 رکورد ژاوی را 

شکست

پرسپولیسی ها
اعتصاب
کردند

شفر
به فتحی

لیست داد!

عرب مدیر کل 
ورزش و جوانان 

البرز می شود!

کوتاه از فوتبال ایران و جهان

8

بازدید  از نمایشگاه کتاب البرز »رایگان« شد؛

تدبیر رئیس شورای شهر کرج 
بر بی  تدبیری! 

2

مهدی تیموری

»مغزهای کوچک زنگ زده«
 فاتح جشن صاحبان قلم

گزارش »دنیای هوادار«
از دوازدهمین جشن منتقدان؛

6 و 8
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خبر

با حضور شهردار تهران؛
نود و نهمین نشست مجمع شهرداران 

کلانشهر های ایران برگزار شد
ایران  نشست مجمع شهرداران کلانشهر های  نهمین  و  نود 
بعد ازظهر روز گذشته با حضور پیروز حناچی، شهردار تهران 
برگزار شد. در این نشست که به میزبانی شهرداری تهران 
برگزار شد شهرداران بسیاری از کلانشهر های کشور از جمله 
ارومیه، کرج، قم، مشهد، اصفهان و شیراز و مرتضی الویری، 

رئیس شورای عالی استان ها حضور داشتند.
در این جلسه، کمال مرادی دبیر مجمع شهرداران کلانشهر های 
کرد  اعلام  و  ارائه  مجمع  این  فعالیت های  از  گزارشی  ایران 
مقدمات لازم برای کسب مجوز و تبدیل مجمع به سازمان مردم 

نهاد انجام شده و به زودی این امر ثبت خواهد شد.

پسر خشمگین جمجمه پدرش را
در کرج شکافت

دید  وقتی  بود  مشغول  نان خشکی  کار  در  که  جوان  پسر 
اعتیادش دست  های  هزینه  تامین  بخاطر  اش  افیونی  پدر 
به فروش وسایل خانه زده در اقدامی خونین دست به قتل 

پدرش زد. 
ساعت ۲۲ دوشنبه ۲6 آبان ماه سال جاری پسر جوانی با 
چهره ای آشفته پای در کلانتری 135 آزادی گذاشت و پرده 

از یک جنایت خانوادگی برداشت. 
جوان 18 ساله که روی دستش آثار چاقو دیده می شد ادعا 
کرد که ساعت 7 عصر پس از درگیری با پدرش دست به قتل 
او زده و پس از خارج شدن از خانه بخاطر عذاب وجدانی که 

دارد خود را تسلیم پلیس کرده است. 
امیر 18 ساله به ماموران گفت: 7 ساله بودم که پدر و مادرم 
درکنار  دیگر  برادر  و  خواهر   4 با  من  و  شدند  جدا  هم  از 
خاطر  به  سالها  این  در  پدرم  و  می کردیم  زندگی  پدرمان 

اعتیادش بچه  هایش را مجبور کرده بود که کار کنند. 
وی افزود: من در کار خرید و فروش نان خشک مشغول بودم 
و هرچه پول به دست می آوردم به پدرم می دادم و برادران 
دیگر نیز که در کار فروش فال بودند پول هایشان را به پدرم 
تحویل می دادند و پدرم نیز همه پول ها را هزینه اعتیادش 

می کرد. 
پسر جوان ادامه داد: ساعت 5 دوشنبه وقتی به خانه مان 
در منطقه آخ تپه کرج رفتم، دیدم پدرم برای تامین هزینه 
اعتیادش اقدام به فروش یخچال و تلویزیون خانه را فروخته 
است، به همین خاطر با پدرم درگیر شدم که او یک چاقو 
از داخل آشپزخانه برداشت و به سمتم حمله کرد که در 
این درگیری دستانم زخمی شد و توانستم چاقو را از بردارم 

بگیرم. 
وی گفت: در ادامه خواهر و برادرانم را از خانه بیرون آوردم و 
به پارک رفتم و سپس آنها را به خانه یکی از بستگانم بردم و 

خودم به تنهایی به خانه بازگشتم.

سپاس  بدون  که  است  دور  به  انصاف  از 
اندرکاران  به تک تک دست  و خدا قوت 
البرز، نوشتن این  برپایی نمایشگاه کتاب 
گلایه و ایضا تشکر را شروع کنم، پس از 
فرهنگ  مدیرکل  جمله  از  عزیزان  همه 
عزیزانی  دیگر  و  استان  اسلامی  ارشاد  و 
این حرکت فرهنگی  که در شکل گیری 
قلب  صمیم  از  بودند،  سهیم  ارزشمند 

قدردانی می کنم.
که  پیش  روز  سه  از  متاسفانه  بعد،  اما  و 
نهمین نمایشگاه کتاب البرز در باغ گل ها 
واقع در پارک شهید چمران کرج گشایش 
یافت، فرصت دیدار از این نمایشگاه دست 
امروز بعدازظهر سه شنبه بیست و  تا  نداد 
عجیبی  روش  و  اتفاق  با  که  آذرماه  هفتم 

مواجه شدم.
برای چنین  دانم چه عنوانی  نمی  راستش 
کنم،  انتخاب  ای  نسنجیده  اقدام  و  روش 
ولی بطور قطع می تواند ناشی از نوعی بی 
تدبیری، کج سلیقگی یا دستکم ندانم کاری 

توقف  باشد، چرا که در همان چند دقیقه 
بودم  شاهد  نمایشگاه  ورودی  در  مقابل  در 
که چند خانواده از داخل شدن به نمایشگاه 
منصرف شده و عطای یار مهربان را به لقای 

آن بخشیدند.
از دیدن یار  انصراف  اکنون شاید علت این 
مهربان باور کردنی به نظر نرسد، اما واقعیت 
این است که یک بی تدبیری و ندانم کاری 
کوچک می تواند دستکم بخشی از تلاشها و 
زحمات شبانه روزی عده ای از مسوولان و 
حتی علاقمندان دلسوز و فرهنگ دوست را 

بی نتیجه بگذارد.
ماجرا بسیار ساده و ناشی از یک تصمیم غلط 
و نادرست فرهنگی است که توسط برخی از 
مسوولان گرفته شده و آن تعیین قیمت یک 
نفر به نمایشگاه  هزار تومان برای ورود هر 

کتاب در پارک چمران کرج است.
اندرکاران  دست  که  است  درحالی  این 
بخصوص اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان البرز به عنوان متولی نمایشگاه کتاب 
در هفته ها و روزهای اخیر نهایت تلاش خود 
را برای جلب توجه عموم مردم جهت بازدید 
از این نمایشگاه بکار گرفتند و چندان اغراق 
آمیز نیست که شاید هزینه آن چند برابر نرخ 
یک هزار تومان ورودی به این نمایشگاه باشد!
به عنوان نمونه خود ما هر روز یک چهارم 
به  را  هوادار  دنیای  روزنامه  اول  صفحه  از 

دعوت از مردم اختصاص دادیم، ضمن اینکه 
و  تا خبرگزاریها  گرفته  بیلورد  و  پیامک  از 
سایر روزنامه ها و نشریه ها و شبکه های 
این  از  مردم  بازدید  برای  همگی  اجتماعی 
نمایشگاه کتاب بسیج شدند، بنابراین تعیین 
این  به  ورودی  بلیت  نرخ  تومان  هزار  یک 
نمایشگاه، تصمیم نسنجیده و مغایر با همه 

این تلاشها بود.

رییس شورای شهر ربان این بی تدبیری 
را از نیمه راه قیچی کرد

مواجه  فضایی  چنین  با  وقتی  ایحال،  علی 
و  مسوولان  با  نحوی  به  کردم  تلاش  شدم 
دست اندرکاران برپایی نمایشگاه کتاب البرز 
تماس بگیرم که دسترسی به آنها میسر نشد، 
جز جناب آقای عباس زارع رییس شورای 
بی  این  ربان  خوشبختانه  که  کرج  شهر 
تدبیری را از نیمه راه قیچی کرد و بازدید 
از این نمایشگاه در سه روز باقیمانده رایگان 

شد.
حال اگر از بی تدبیری و ندانم کاری برخی ها 
از تعیین قیمت بلیت برای ورود به نمایشگاه 
کتاب انتقاد و گلایه کردم، بر خود واجب می 
دانم که از آن روی سکه نیز بگویم و از رییس 
شورای اسلامی شهر کرج، بخاطر دلسوزی 
و بخصوص سرعت عمل در تصمیم گیری 

نهایت تشکر را داشته باشم.

در واقع شاید دقایقی پس از اطلاع دادن به 
ایشان در مورد تعیین قیمت برای ورود به 
نمایشگاه کتاب و تبعات آن، پیامکی از رییس 
شورای اسلامی شهر کرج دریافت کردم که 
رسانی،  اطلاع  این  از  تشکر  ضمن  آن  در 
تاکید شده بود در مورد لغو بلیت ورودی به 
نمایشگاه اقدام و بازدید از نمایشگاه رایگان 

شد.
کنم،  اذعان  باید  بندی  جمع  برای  اکنون 
اگر برخی بی تدبیری ها دانسته و ندانسته 
از سوی بعضی از مسوولان رخ می دهد که 
مغایر با اهداف فعالیتهای فرهنگی از جمله 
نمایشگاه کتاب است، در قبال آن مسوولانی 
هم هستند که با تدبیر بر این بی تدبیری ها 
غلبه کرده و مایه دلگرمی و اطمینان خاطر 
اهالی فرهنگ و عموم مردم فرهنگ دوست 

استان البرز می شوند.
و  اتفاق  این  امیدواریم  اینکه  آخر  کلام  و 
به  و  آن، موجب کاهش  اتفاق های مشابه 
صفر رسیدن برخی بی تدبیری ها و درس 
آموزی و تجربه اندوزی بعضی از مسوولان 
کنیم،  می  دعا  اینکه  مهمتر  آن  از  و  شده 
استان  و شهامت  درایت  با  شمار مسوولان 
البرز که توان و قدرت اصلاح، تدبیر، ترمیم 
و چاره اندیشی برای پیشگیری از روش های 
نادرست آنهم در کوتاهترین زمان ممکن را 
دارند، روز به روز بیشتر و بیشتر شود. انشاا...

هفته پژوهش 
و یک پرسش مهم!

تقویم  در  روزها  و  ها  هفته 
رسمی ما صاحب اسم و عنوان 
و جایگاهند و خیلی هم به این 
می  فخر  هم  به  و  بالند  می  ها 
روز  مهندس  روز  مثلا  فروشند 
تربیت  هفته  معلم  روز  پرزشک 
و  مادر  روز  پژوهش  هفته  بدنی 

بسیاری اسامی دیگر
خیلی هم عالی

اما واقعا این عناوین و جایگاه ها نشانه برتری اون روز ها به باقی 
روزهاست؟

یا اصلا اینکه یک عدد بر حسب اتفاق میلاد یا رحلت بزرگی 
شده واقعا بر ارزش این روز اضافه کرده؟

عنوان  و چون صاحب  روزم  یک  نویسنده  من  کنیم  فرض 
نویسندگی هستم بر دیگران فخر بفروشم اصلا آیا تا وقتی حرف 
جدیدی برای گفتن و نوشتن نداشته باشم نویسنده بودن من 
چه دردی از جامعه دوا خواهد کرد؟ قطعا صرف نوشتن و حتی 
چاپ شدن مطالبم داشتن عنوان و جایگاه نویسندگی ارزش 

من را زیاد نخواهد کرد
یا شمای پزشک شمای مهندس شمای استاد دانشگاه شمای 
شمای  رییس  شمای  مدیر  شمای  پروفسور  شمای  منبری 
معاون شمای وزیر شمای وکیل شمای رییس دولت شمای 

قاضی القضات شمای ...
اینها عناوینی هست که ما دنبال خودمون یدک می کشیم اما 

آیا ارزش واقعی ما چقدره
چقدر صفای وجودی داریم چقدر منش داریم چقدر سواد داریم

همه ما افرادی رو می شناسیم که بدون تحصیلات آکادمیک 
باسوادند و سرشارند از کاریزما حالا یا مفسر قرآنند یا مدرس 
ام بی ای اما هرگز به دنبال عنوان و جایگاهی نبودند که به 
اونها ارزش بده بلکه ارزش اونهاست که عناوین و جایگاه ها رو 

معتبر میکنه
عمامه  یا  باشیم  پوش  شلوار  و  کت  حتما  نیست  هم  لازم 
بزرگتری داشنه باشیم یک اصل مهم بین همه ارزشمندها 

صمیمیت اونهاست 
یادمون نره مردمی بودن با شوی پوپولیستی فرق داره فقط 
کافیه در هر جایگاه و سمتی هستیم با جامعه و محیطمون 
صمیمی باشیم تا بی شک از محبت و احترامی که شایسته 

ارزشهای درونی ماست برخوردار بشیم و لذت ببریم
راستی هفته پژوهش مبارک!

امام جمعه فردیس: روحانیون به 
مباحث روز بپردازند

امام جمعه شهرستان فردیس گفت: روحانیون باید به مباحث 
روز بپردازند و پاسخگوی مسائل دینی و مذهبی مردم باشند.

ایمانی  اکبر  به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام علی 
شامگاه دوشنبه در همایش اعضای ستاد نماز جمعه شهرستان 
فردیس افزود: نمی توان مسایل دینی را از سیاست جدا کرد زیرا 

در نظام اسلامی سیاست عین دیانت است .
وی اظهار داشت: آن چیزی که اهل بیت )ع ( به دنبال آن بودند 
مدیریت درست جامعه و مردم برای رسیدن به رفاه دنیوی و 

سعادت اخروی است.
وی افزود: پیامبر اکرم)ص( و امیرالمومنین علی )ع( در مسایل سیاسی 

ورود داشتند و ائمه اطهار)ع ( به خاطر سیاست به شهادت رسیدند.
ایمانی گفت: عرصه اجتماعی یکی دیگر از حضور روحانیت 
است وقتی ملت 4۰ سال پای آرمان ها ، اعتقادات و امام شهداء 

ایستاده است روحانیت باید به زندگی مردم توجه کند.
رییس ستاد نماز جمعه شهرستان فردیس گفت: طی سالهای 
گذشته شهرداری و شورای شهراسلامی فردیس نگاه ویژه به 

جایگاه نماز جمعه داشتند.

اسدبیگی: در مسابقات اسلالوم قهرمانی 
آسیا به عنوان نخبه انتخاب شدم

قهرمان مسابقات کانوئینگ کشورمان گفت: یک ماه قبل مسابقات 
قهرمانی آسیا به میزبانی کشورمان در رودخانه کرج برگزار شد و 

در این مسابقات به عنوان ورزشکار نخبه انتخاب شدم.
به گزارش »دنیای هوادار«، نیروانا اسدبیگی نفر اول مسابقات 
کانوئینگ آبهای آرام قهرمانی کشور رده سنی جوانان در مورد 
دعوت شدنش به کمپ نخبه گزینی در کشور تایلند از طرف 
کنفدراسیون کانوئینگ آسیا گفت: اولین بار است که به چنین 
کمپی دعوت شده ام و دقیقا نمی دانم چه شرایطی در این اردو 
در انتظارم خواهد بود. یک ماه قبل مسابقات اسلالوم قهرمانی 
آسیا به میزبانی کشورمان در رودخانه کرج برگزار شد و در این 
مسابقات من به عنوان ورزشکار نخبه انتخاب شدم. این اردو با 
هدف پیشرفت قایقرانان برای المپیک ۲۰۲۰ برگزار خواهد شد. 
در این اردو مربیان فدراسیون جهانی قایقرانی حضور خواهند 
داشت و در بخش کانوئینگ آب های خروشان برگزار خواهد شد.
او در مورد مسابقات قهرمانی کشور گفت: هفته پیش مسابقات 
قهرمانی کشور در بخش آب های آرام برگزار شد و من به عنوان 
قهرمانی دست پیدا کردم. ورزشکارانی که از استان های دیگر در 

این مسابقات شرکت کرده بودند، بهترین های این رشته بودند.

خبریک دیدگاه

خبر

بازدید  از نمایشگاه کتاب البرز »رایگان« شد؛

تدبیر رئیس شورای شهر کرج 
بر بی تدبیری! 

شنیده ها حاکیست علی اصغر کمالی زاده، شهردار کرج دستور پرداخت یک میلیارد و پانصد میلیون تومان به بیمارستان امام خمینی )ره( را داده 
است. این مبلغ طی روزهای آینده به کارکنان این بیمارستان که ماههاست حقوق معوقه دارند، پرداخت خواهد شد. گفتنی است بیمارستان امام 

خمینی 17هزار متر زمین با کاربری درمانی دارد و این مهم سرمایه ای بزرگ در حوزه بهداشت و درمان شهر کرج محسوب می شود.

کمک یک و نیم میلیاردی شهرداری کرج به بیمارستان امام خمینی

علی  ساجدی

دلنوشته محسن هاشمی به مناسبت 
دریافت نشان بین المللی فرمانده صلح 

برای آیت الله هاشمی
محسن هاشمی، رئیس شورای شهر تهران به مناسبت دریافت 
نشان بین المللی فرمانده صلح برای آیت الله هاشمی رفسنجانی 

در کنگره سربازان صلح دلنوشته ای را منتشر کرده است:
 بسمه تعالی

لقب فرمانده صلح، برای آیت الله هاشمی رفسنجانی عنوان 
گویا و شفافی است، کمتر کسی مانند ایشان از جنگ متنفر و 
جویای صلح بود اما این صلح طلبی و صلح دوستی در قاموس 

هاشمی، فرسنگها با ترس، ذلت و وادادگی فاصله داشت.
ایشان در شروع نهضت و دوران مبارزه تحت تاثیر امام خمینی ، 
به فدائیان اسلام و شهید نواب صفوی علاقه فراوانی داشت و به 
دلیل ارتباطاتش با مبارزین، در خطرات زیادی بود که به تعبیر 
خود ایشان انتظار داشت در این راه ظرف دو سال به شهادت برسد

فداکاری  با  و  گرفت  قرار  گلوله  دو  هدف  ایشان  نیز  ترور  در 
همسرشان، خانم عفت مرعشی آیت الله هاشمی رفسنجانی برای 
انقلاب وامام حفظ شد، حضور در جبهه و خط مقدم جنگ برای 
ایفای مسئولیتهای فرماندهی جنگ و جانشینی فرماندهی کل 
قوا، حضوری شجاعانه و بدون تکلف و ریا بود که بارها و بارها در 
خطرناک ترین صحنه های جنگ رخ داد و فرماندهان نظامی از 
ایشان بارها می خواستند برای حفظ امنیت به پشت جبهه برود 

اما ایشان حضور در خط مقدم را ترجیح می داد.
با این شجاعت آیت الله هاشمی رفسنجانی ، هیچ گاه مایل به 
تداوم خونریزی و برادرکشی میان دو ملت مسلمان ایران وعراق 
نبود، ایشان در غم از دست دادن جوانان وطن می گریست و 
برای کشته شدن سربازان عراقی نیز که با اجبار توسط حکومت 
صدام به جبهه آورده شده بودند ، اندوهگین بود و بهمین خاطر 
از ابتدای برعهده گرفتن مسئولیت فرماندهی جنگ که از سال 
136۲توسط امام خمینی به ایشان محول شد، در پی صلحی 
شرافتمندانه، سرافرازانه و تامین کننده منافع اساسی ایران بود

 سرانجام با عملیاتهای پیروزمندانه والفجر هشت و کربلای  ، 
بسترهای این صلح و تصویب قطعنامه 598 حاصل آمد و برای 
پذیرش قطعنامه، آیت الله هاشمی رفسنجانی حتی جان خود را 
به امام خمینی پیشکش کرد اما امام خمینی خود به تنهایی و با 
شجاعت این تصمیم سخت و تاریخی را برای ایران اتخاذ کرد.

از  ایرانی  اسرای  آزادگی  روز  رفسنجانی  هاشمی  الله  آیت 
زندانهای صدام را، شیرین ترین روز زندگی خود توصیف می 
کرد و همواره معتقد بود قوای نظامی، صنایع دفاعی و توانمندی 
های نظامی کشور را باید در مسیر بازدارندگی دشمنان و تامین 

امنیت ایران تقویت نمود.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، سیاستمداری بود که صلح با عزت 
را از درون سخت ترین لحظات و دوره های جنگ ، پدید آورد تا 
امروز ما شاهد به ثمر نشستن بسیاری از نهالهایی باشیم که در 

مسیر رشد وشکوفایی کشور در دوران ایشان جوانه زد.
امروز اهدای این لوح ارزشمند از سوی کنگره سربازان صلح، نشان 
دهنده قدرشناسی و لطف کهنه سربازان به فرمانده ای است که 
اگرچه خودش دیگر درمیان ما نیست، اما صلح عزتمندانه که 

برای ایران به ارمغان آورد، برای این ملت همچنان پایدار است.

خبر

گفت:  البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
امید است تمامی مدیران با آگاهی کامل از 
نقش ورزش در سلامت روح و جسم افراد و 
اثرات مثبت اجتماعی و... این امر، برای تقویت 

زیرساخت های ورزش استان گام بردارند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی استانداری البرز، دکتر شهبازی 
در جلسه شورای عالی ورزش استان که عصر 
سه شنبه در سالن شهدای دولت استانداری 
برگزار شد با اشاره به دیدار با رییس فدراسیون 
اسکیت افزود: در این دیدار پیرامون همکاری 
این  های بیشتر در جهت پیشرفت بیشتر 

ورزش در استان گفتگو شد.
دکتر شهبازی در دیدار با مدیرعامل بانک 
صنعت و معدن که ظهر سه شنبه در دفتر 
استاندار صورت گرفت، با اشاره به اینکه البرز 
به تعبیر مقام معظم رهبری، ایران کوچک 
است، افزود: از اساسی ترین ماموریت های 
محوله از سوی دولت به استانداران، رونق و 

احیا تولید است.
وی ادامه داد: اساس و مبنای البرز در دهه 
شکل  صنعتی  های  فعالیت  بر  اخیر  های 
گرفته و در این استان با توجه به تعامل و هم 

افزایی موجود، چرخ صنعت می چرخد.
دکتر شهبازی گفت: این استان با توجه به 
مختلف  های  حوزه  در  ویژه  های  ظرفیت 
اعم از کشاورزی، علمی، پژوهشی و فناوری، 
برای  مناسب  و  امن  بستری  و...  صنعتی 

سرمایه گذاری محسوب می شود.
وی افزود: طبیعت کم نظیر البرز فرصت های 
بزرگی در راستای فعالیت های گردشگری 
بهره  و  باید شناسایی  که  دارد  بومگردی  و 

برداری شود.

استاندار البرز اضافه کرد: فرصت های موجود 
در این استان، تهدیدها را تحت تاثیر قرار داده 
از  برنامه ریزی در جهت استفاده  با  چراکه 
ظرفیت ها می توان نقاط ضعف و کمبودها 

را جبران کرد.
وی گفت: صنعتگران و سرمایه گذاران، افراد 
هوشمند و متخصص هستند که راه درست 
را بخوبی تشخیص می دهند از این رو دولت 
باید تنها نقش تسهیل گری در این حوزه را در 
قالب کارگروه اقتصاد مقاومتی و ستاد تسهیل 

و رفع موانع تولید داشته باشد.
دکتر شهبازی افزود: تولید صادرات محور باید 

در دستور کار استان البرز قرار گیرد.
وی عنوان کرد: بانک های استان در راستای 
بانک  و  دارند  خوبی  همراهی  تولید  رونق 
ارائه  با  رابطه  این  در  نیز  معدن  و  صنعت 
دقیق،  کارشناسی  با  و  هدفمند  تسهیلات 

اقدام موثری داشته است.

های  با سیاست  را همگام  تولید  رونق 
دولت در البرز دنبال می کنیم

این  در  معدن  و  صنعت  بانک  مدیرعامل 
نشست با اشاره به اینکه بر اساس شناخت 
قبلی از دکتر شهبازی بر این باور هستم که 
وی استانداری خوشفکر و همراه است، افزود: 
رییس جمهور در سخنرانی خود از استاندار 
البرز بعنوان سربازی که در وزارت کشور به 
سرداری رسید یاد کردند که این امر گواهی بر 

تجارب ارزشمند دکتر شهبازی است.
حسین مهری با اشاره به اولویت های مهم 
و اساسی این بانک در برنامه های آتی، ادامه 
داد: تامین سرمایه در گردش واحدهای دارای 
مشکل، مساعدت در راستای تکمیل طرح 

های نیمه تمام و حمایت از صنایع هایتک و 
صادرات محور از برنامه های اصلی این بانک 

است.
بانک  شعب  اختیارات  افزایش  گفت:  وی 
صنعت و معدن در البرز به بیش از 3 برابر 
نیز ظرف یک ماه آینده اجرایی خواهد شد.
مهری افزود: بانک صنعت و معدن همگام 
تحقق  جهت  در  دولت  های  سیاست  با 
اهداف رونق تولید و اشتغال در البرز اقدام 

می کند.

البرز علی رغم ضعف در زیرساخت های 
ورزشی همواره در میادین ملی و جهانی 

خوش درخشیده است
استان  ورزشکاران  و  جوانان  داد:  ادامه  وی 
همواره در عرصه های مختلف ورزشی افتخار 
آفرین بوده اند و این توفیقات در شرایطی 
بدست آمده که زیرساخت های ورزش استان 

جوان البرز با ضعف مواجه است.
دکتر شهبازی با بیان اینکه باید بستر لازم را 
برای فعالیت های ورزشی و بویژه در حوزه 
جوانان مهیا کرد، گفت: در شورای توسعه 
استان طی یک برنامه زمانبندی شده درصدد 
با  ارتقا سرانه های ورزشی استان متناسب 

تعداد ورزشکاران و جمعیت البرز، هستیم.

واحدهای تولیدی و صنعتی با کمک به 
سرانه های ورزش از بخشودگی مالیاتی 

برخوردار می شوند
رییس شورای عالی ورزش البرز افزود: صنایع 
البرز  و واحدهای تولیدی بزرگی در استان 
و  از همراهی  توان  مستقر هستند که می 
تعامل آنها در جهت افزایش بستر های ورزش 

استان بهره برد، در این رابطه سازمان امور 
با ساز و کارهای تعیین  مالیاتی کشور نیز 
شده و بخشودگی مالیاتی مشوق های لازم 

را تعیین کرده است.
استاندار البرز اضافه کرد: مجموعه البرز باید 
در راستای تعمیم و ترویج ورزش و تقویت 
هیات های ورزشی در کنار اداره کل ورزش و 
جوانان باشند چراکه این امر تاثیر مستقیم و 
غیرمستقیم در تمامی حوزه های استان دارد.

ورزشکاران مستعد روستایی شناسایی 
در  ورزش  شوند/امکانات  حمایت  و 

روستاها مهیا شود
وی با تاکید بر ضرورت ایجاد بسترهای ورزش 
در روستاهای استان گفت: ضرورت دارد برای 
شکوفایی استعدادهای مغفول مانده در نقاط 
دوردست و روستاهای استان با بهره برداری 
از اعتبارات قانونی، تدابیر لازم اندیشیده شود.

های  با ظرفیت  البرز  افزود:  دکتر شهبازی 
ورزش  حوزه  در  پویایی  و  فراوان  طبیعی 
به طور متوسط هر ماه یک مسابقه ملی و 
بین المللی را میزبانی می کند از این رو باید 

زیرساخت های این امر نیز تقویت شود.
سلامت روح و جسم جامعه در گرو تعمیم و 

ترویج ورزش است.
وی عنوان کرد: امید است تمامی مدیران با 
آگاهی کامل از نقش ورزش در سلامت روح 
و جسم افراد و اثرات مثبت اجتماعی و... این 
امر، برای تقویت زیرساخت های ورزش استان 

گام بردارند.
از  یکی  قطع  طور  به  گفت:  البرز  استاندار 
اولویت های اصلی استان در نظام برنامه ریزی 

و بودجه، توجه به امر ورزش است.

مهرداد تیموری

تقویت زیرساخت های ورزش البرز در دستور برنامه های شورای توسعه استان؛

شهبازی:  مدیران در جهت ارتقاء  سرانه های ورزشی البرز بسیج شوند
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای اقتصاد، به گفته رئیس جامعه تورگردانان ایران، شرکت های فعال در تورهای ورودی قرار است امسال با تاکید بر عنوان »ایران؛ شهری
امن ترین کشور خاورمیانه در سال ۲۰19« که مورد تایید موسسه بیمه »اس او اس« و همین طور شرکت انگلیسی »کنترل زیست« است، در نمایشگاه های گردشگری 

بین المللی حضور پیدا کنند؛ آن هم در شرایطی که هنوز شهروندان بسیاری از کشورهای خارجی بر این باورند که ایران امنیت ندارد.

شرکت در نمایشگاه های خارجی گردشگری با برند »امنیت سفر به ایران«

اداری  نظارت  و  تحول  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی شهر کرج از تصویب لایحه 
موعد  از  پیش  بازخریدی  و  بازنشستگی 
و  صد  در  کلانشهر  این  شهرداری  پرسنل 
نهمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر 

خبر داد. 

محمدحسین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
خلیلی اردکانی با بیان مطلب فوق گفت: در 
جهت ایجاد بستر مناسب برای ارتقاء و رشد 
کیفی و پویایی و کاهش معدل سنی پرسنل 
نیروهای  انگیزه  ایجاد  و  کرج  شهرداری 
مذکور و برنامه ریزی مورد نیاز در سال 97 
و سالهای آتی و نظر به استقبال کارکنان 
از طرح بازنشستگی و بازخریدی تشویقی 
در سالهای گذشته، پیشنهاد شهرداری در 
همین راستا مورد بازخوانی قرار گرفت و با 
برخی حذف و اضافات در ردیف های آن 

مورد تائید نمایندگان مردم قرار گرفت.
وی افزود: بر خلاف رویه قبل که امکان 
نیروهای  فرزندان  از  یکی  بکارگیری 
بازخریده شده در ازای پرداخت مبلغی 
امکان داشت، در لایحه  از حق سنوات 

اداری  سازی  چابک  راستای  در  جدید 
متخصص  نیروهای  جایگزینی  امکان  و 
تعدیل شده،  نیروهای  با  و تحصیلکرده 
همچنین  است.  شده  امکان حذف  این 
علاقمندی  اعلام  برای  هایی  مشوق 
موعد  از  پیش  بازخریدی  نیروها جهت 
با  امیدواریم  که  شده  گرفته  نظر  در 

موفقیت اجرا شود.
اعضای  البته  داشت:  اذعان  مسئول  این   
همچنین  و  کمیسیون  جلسه  در  محترم 
صحن علنی نقطه نظرات و دیدگاه هایی 
به  را  تا حدودی مسیر لایحه  داشتند که 
سمت کیفی تر شدن هدایت کرد و سعی 
خواهیم کرد نیروهایی در مسیر بازخریدی 
لحاظ  به  که  گیرند  قرار  موعد  از  پیش 
موقعیت تحصیلی و غیره در جرگه نیروهای 

مورد نیاز شهرداری کرج نباشند، چرا این 
کلیدی  های  مسئولیت  دار  عهده  افراد 
هستند و سیستم به دانش فنی و اجرایی 

آنها نیازمند است.
اداری  نظارت  و  تحول  کمیسیون  رئیس 
بیان  ادامه  شورای اسلامی شهر کرج در 
از  گزارشی  شهرداری  شد  مقرر  داشت: 
شورای  اختیار  در  را  لایحه  اجرای  روند 
اسلامی شهر قرار دهد. واقعیت آن است 
اداری  نیروی  لحاظ  به  شهرداری  که 
می  شده  اشباع  و  متراکم  ای  مجموعه 
منابع  به سمت ساماندهی  باید  که  باشد 
صورت  این  غیر  در  کرد،  حرکت  انسانی 
و  متخصص  نیروهای  از  استفاده  امکان 
وجود  راهبردی  های  در مسئولیت  نخبه 

نخواهد داشت.

جهت چابک سازی سیستم پرسنلی شهرداری کرج؛
لایحه بازنشستگی و بازخریدی پیش از موعد تصویب شد 

یک نماینده مجلس با بیان اینکه توزیع 
متوازن امکانات گردشگری با نگاه به مقوله 
کرد:  اظهار  است،  امکان پذیر  بوم گردی 
گردشگری روستایی اهرمی قابل اتکا برای 
گردشگری  صنعت  در  توریست  افزایش 
است اما باید ظرفیت روستاهای کشور بر 
مبنای نقشه راه بوم گردی تعیین و به تصویر 

کشیده شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خانه 
ملت، نورمحمد تربتی نژاد افزود: خوشبختانه 

صنعت  در  مختلفی  بوم گردی  پروژه های 
گردشگری کشور راه اندازی شده و این امر 
می تواند با مدیریت جامع، صنعت گردشگری 
چراکه  کند،  متحول  مطلوبی  به نحو  را 
بوم گردی باید برحسب ظرفیت های اقتصادی 
و جاذبه های طبیعی هر منطقه شکل بگیرد. 
پروژه های  به  نگاه  با  کرد:  تصریح  وی 
که  می شود  مشاهده  بوم گردی  موجود 
در  طبیعی  جاذبه های  برحسب  می توان 
هر شهرستان و روستا امکانات گردشگری 

را افزایش داد.

سائوپائولو، پایتخت صنعتی برزیل تازه ترین 
ابرشهر جهان است که در حوزه مبارزه نوین 
با آلودگی هوا سرمایه گذاری کرده و از فواید 

آشکار آن بهره برده است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از تلگراف، 
معماران و طراحان از بارسلونا در اسپانیا تا 
بدون  ساختمان های  چین  در  نیانجینگ 
استفاده را به باغ های سرسبز عمودی تبدیل 
شدن  شهری  پیامدهای  جنگ  به  و  کرده 
رفته اند. هر کدام از شهرهای آلوده جهان در 
آمریکا، اروپا و آسیا روشی ویژه در این مبارزه 
در پیش گرفتند؛ یکی وعده داد 54 فضای 
سبز تازه راه اندازی کند و دیگری ۲۰۰ هزار 

درخت در گوشه و کنار شهر کاشت.
جهانی،  بهداشت  سازمان  آمار  اساس  بر 
سرانه فضای سبز به ازای هر نفر در شهرها 

اوضاع  میان،  این  در  است.  مترمربع   1۲
سائوپائولو بسیار اسفناک به نظر می رسد. 
کافی است سرانه فضای سبز ۲.8 مترمربعی 
را در این شهر برزیل با لندن مقایسه کنید 
با سرانه 35  بتنی است و  که یک جنگل 
مترمربعی نسبت به سائوپائولو یک مرغزار 
داشتن  با  سائو  می شود.  محسوب  واقعی 
11 میلیون جمعیت و فشردگی فضاهای 
شهری، با کمبود جدی فضای سبز مواجه 

است.
استودیو90Mبرای  بنیانگذار  بلانش،  گیل 
استفاده از ساختمان های عمودی در خدمت 
فضای سبز و مبدع انقلاب سبز سائوپائولو 
می گوید: »مانیفست ما اشغال نمای بدون 
استفاده ساختمان ها با باغ های پردرخت و 
تبدیل کردن شهرهای بزرگ به مکان هایی 
زیباتر و دوست داشتنی است. ما به واسطه 

انبوه  از  تا  می یابیم  راهی  عمودی  باغ های 
فضاهای متراکم شهری بهره ببریم و حجمی 

بیشتر از فضای سبز به شهرها هدیه کنیم.«
استودیو 90M کار خود را سال ۲۰13 در 
حاشیه بزرگراهی چندطبقه در مرکز شهر 
سائوپائولو آغاز کرد؛ مسیری موسوم به کرم 
بزرگ که روزانه میانگین 3۰۰ هزار خودرو از 
آن عبور می کنند. نکته عجیب اینکه میانگین 
طول عمر ساکنان این بخش شهر 15 سال 
از میانگین طول عمر برزیلی ها کمتر است. 
از سه سال پیش تا امروز چند باغ عمودی 
بازیافتی  مواد  تن  حدود 6۰  از  استفاده  با 
در گوشه و کنار سائو ساخته شده و حجم 
دی اکسیدکربن شهر را 16 تن کاهش داده 

است.
باغ  چهار   90Mو است  کار  آغاز  تازه  این 
عمودی در دست احداث و راه اندازی دارد. به 

گفته مدیر این استودیو، گروهی شامل شش 
نفر در مدت تقریبا 3۰ روز کاری می توانند 
یک باغ سبز عمومی 6۰۰ مترمربعی بسازند. 
 ۲8۰ احداث  ظرفیت  است  معتقد  بلانش 
بدون  عمودی  سبز  فضای  مترمربع  هزار 
در  زمین  خاک  وجب  یک  حتی  اشغال 
یکی از شلوغ ترین و بزرگ ترین و آلوده ترین 

ابرشهرهای دنیا وجود دارد.
اساس  »بر  استودیو 90M می گوید:  مدیر 
مسیرهای  دارای  سائوپائولو  ما،  مطالعات 
آنها را به  شهری فراوان است که می توان 
کریدورهای سبز تبدیل کرد. ما می خواهیم 
باغ های عمودی را به خیابان های اصلی شهر 
بیاوریم تا هم از پیامدهای زیست محیطی 
بتوانیم  حال  عین  در  هم  ببریم  بهره  آن 
چشم انداز بسیار خشن شهری سائوپائولو را 

دگرگون کنیم.«

جذب توریست با تقویت
گردشگری روستایی

رئیس مرکز کنترل ترافیک پلیس راهور 
تهران بزرگ از رانندگان خواست تا برابر 
قانون از حرکت با دنده عقب در بزرگراه ها 

خودداری کنند.

به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ محمد 
رازقی در خصوص حرکت با دنده عقب در 
راهنمایی  آیین نامه  برابر  گفت:  بزرگراه ها 
و رانندگی حرکت با دنده عقب در معابر 
شهری و بزرگراهی در بیشتر موارد ممنوع 
است. رانندگان برای تغییر مسیر خود حق 

ندارند با دنده عقب به ویژه در محورهای 
بزرگراهی حرکت کنند.  در صورت برخورد 
در این حالت شدت ضربه وارده چند برابر 

حالت عادی آن است.
ارتکاب  دلیل  به  متاسفانه  کرد:  اظهار  او 
چنین تخلف هایی در محورهای بزرگراهی 
بعضاً شاهد تصادف های سنگین هستیم، 
لذا به رانندگان توصیه می شود برای تغییر 
و اصلاح مسیر خود با دنده عقب حرکت 
نکنند چرا که برای راننده عبوری به دلیل 
خطای دید احتمال برخورد افزایش می یابد.

رانندگان از حرکت با دنده عقب
در بزرگراه ها خودداری کنند!

چرا احیای شبگردی در تهران 
ضرورت دارد؟

عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران 
درخصوص گردشگری در شب و اجرای طرح های شبانه در تهران 
اظهار کرد: این امر در شرایط کنونی پایتخت ضرورت دارد. حدود 
9 میلیون نفر ساکن تهران هستند، ضمن آنکه جمعیت شناور 
قابل توجهی در حدود 4 میلیون نفر هم در شبانه روز وارد این 
شهر می شوند. از این منظر تهران موقعیتی متفاوت در حوزه 
جمعیتی و اجتماعی دارد اما متاسفانه در شهری با این جمعیت 

حیات شبانه مناسبی برای شهروندان وجود ندارد.

به گزارش »دنیای هوادار«، حجت نظری یکی از ابعاد حیات 
اجتماعی در شهر  تفریح و نشاط  را موضوع  تهران  شبانه در 
دانست و تصریح کرد: »برخی اقشار پایتخت نشین با توجه به نوع 
شغل خود فرصت استفاده از فضاهای شهری طی روز یا حتی 
ساعت های آغازین شب را از دست می دهند. ضمن اینکه امکانات 
لازم برای حضور در ساعات پایانی شب نیز برای شهروندان چندان 
میسر نیست.«  وی احیای زندگی شبانه در تهران را دارای توجیه 
اقتصادی دانست و تصریح کرد: »در بسیاری از کلان شهرهای دنیا 
که اقتصاد مولد و پویایی دارند، به هیچ عنوان شهر حتی برای 
چند ساعت هم تعطیل نمی شود و فعالیت بسیاری از بنگاه های 
اقتصادی ادامه دارد. آنچه بیش از هرچیز مورد تاکید است، اعطای 
اجازه فعالیت به کسب و کارهای خُرد با استفاده از فرصت احیای 

زندگی شبانه در شهر است.«

درخواست ساخت وساز در تهران
زیاد شد

آمارهای اعلام شده از مرکز آمار حاکی از افزایش 31,6 درصدی 
واحدهای مسکونی پیش بینی شده در پروانه های صادر شده برای 
احداث ساختمان توسط شهرداری تهران در فصل بهار امسال 

نسبت به فصل بهار پارسال است.

به گزارش«دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، طبق اعلام مرکز آمار، 
در فصل بهار سال 1397 تعداد 19 هزار و 659 واحد مسکونی 
در پروانه های صادرشده برای احداث ساختمان از سوی شهرداری  
تهران، پیش بینی شده است که نسبت به فصل گذشته حدود 
3۰,1 درصد و نسبت به فصل مشابه سال گذشته حدود 31.6 
درصد افزایش داشته. متوسط تعداد واحد مسکونی برای هر یک 

از این پروانه های احداث ساختمان 6.4 واحد بوده است.
توسط  ساختمان  احداث  پروانه    3۰55 تعداد  اساس  این  بر 
شهرداری  تهران در فصل بهار 1397 صادرشده است که نسبت 
به فصل گذشته حدود 4۲,1 درصد و نسبت به فصل مشابه سال 

گذشته حدود 34.4 درصد افزایش داشته است.
مجموع مساحت زیربنا در پروانه های احداث ساختمان  صادرشده 
از سوی شهرداری  تهران در فصل بهار 1397 بالغ  بر 3537 هزار 
مترمربع بوده است که نسبت به فصل گذشته حدود ۲9,۲ درصد 
و نسبت به فصل مشابه سال گذشته حدود3۲.3 درصد افزایش 
داشته است. متوسط مساحت زیربنای این دسته از پروانه ها در 

دوره ی مورد بررسی نیز حدود 1158 مترمربع بوده است.

شهرداری تهران به دنبال 
سرمایه گذاران خارجی 

مدیریت شهری پایتخت به دنبال استفاده از ظرفیت سرمایه گذاران 
خارجی و داخلی در بخش خصوصی برای واگذاری 4۰ پروژه 

شهری به ارزش 4 هزار میلیارد تومان است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای اقتصاد، تنگنای تامین 
منابع مالی برای اداره شهر تهران سبب شده تا مدیریت شهری 
پایتخت به جای استفاده از روش های قدیمی همچون استقراض 
از شبکه بانکی برای تامین مالی پروژه های شهری، از ظرفیت 
داخلی و خارجی بخش خصوصی برای واگذاری آنها استفاده 
کند. در این راستا فهرستی از 4۰ پروژه آماده واگذاری به بخش 
از سوی شهرداری  تومان  میلیارد  ارزش 4 هزار  به  خصوصی 
تهران آماده شده است. مطابق با اعلام سازمان سرمایه گذاری و 
مشارکت های مردمی شهرداری تهران این پروژه ها در حوزه های 
مختلفی همچون حمل و نقل، گردشگری، پسماند، طرح های 
محیط زیستی و فرهنگی و اجتماعی تعریف شده؛ به طوری که 
شهرداری امیدوار است در شرایط سخت اقتصادی، ورود بخش 
خصوصی داخلی و سرمایه گذاران خارجی در جریان توسعه شهر 

تهران اثرگذار باشد. 
به نظر می رسد یکی از مهم ترین و اولویت دارترین پروژه های 
شهری که ورود سرمایه گذار بخش خصوصی می تواند مسیر 
توسعه و تکمیل آن را سرعت بخشد، تجهیز و بهره برداری خطوط 
نیمه تمام مترو همچون خط 6 است که طی ماه های گذشته به 
دلیل عقب ماندگی در تامین منابع مالی نتوانسته به خط پایان 
نزدیک شود. از این رو یکی از پروژه های قابل توجه که برای 
واگذاری به بخش خصوصی شناسایی شده، تجهیز و بهره برداری 

از خط 6 مترو است. 
در عین حال شهرداری بنا دارد از طرح خودروهای اشتراکی 
نیز رونمایی کند. در قالب این طرح، ماشین های کوچک برقی 
از طریق  آنها کم است  یا ماشین های کوچکی که آلایندگی 
یک اپلیکیشن فعال می شوند و شهروندان می توانند از طریق 
اپلیکیشنی که معرفی می شود نزدیک ترین خودرو را پیدا کند 
و بعد از استفاده در مقصد رها کنند و هزینه استفاده از آن نیز 
از حساب کاربری آنها کسر می شود. در کنار پروژه های اولویت دار 
جایگاه های  ایجاد  زباله،  از  برق  تولید  نقل،  و  در حوزه حمل 
سوخت کوچک مقیاس و مجتمع فرهنگی منطقه 1۲ نیز از دیگر 

پروژه های قابل معرفی به بخش خصوصی است. 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری تهران از 
انعقاد قراردادی با شرکت سرمایه گذاری خارجی برای تولید برق 
از زباله طی یک سال اخیر خبر داده است. اما علاوه بر پروژه های 
شهری اولویت دار، نام برخی از پروژه های شهری که از دیدگاه 
کارشناسان شهری جزو اولویت های شهر تهران در مقایسه با 
پروژه های مهم شهری همچون تکمیل خطوط مترو نیستند نیز 

به چشم می خورد. 

خبر

اتوبوس های کالیفرنیا تا سال 20۴0 
الکترونیکی می شوند

مقامات کالیفرنیا تصمیم دارند تا سال ۲۰4۰، مجوز استفاده از 
اتوبوس های الکتریکی را برای حمل و نقل عمومی صادر کنند. 

به گزارش »دنیای هوادار«، پس از انتشار گزارشی در مورد تغییرات 
اقلیمی و تاثیرات مخرب آن، بسیاری از شهرها و ایالات در تلاش 
هستند تا راهی برای مهار کردن انتشار گازهای گلخانه ای پیدا کنند. 
با تصمیم مقامات، قرار است کالیفرنیا نخستین ایالتی باشد که مجوز 
حمل و نقل با اتوبوس های تمام الکتریکی را تا آغاز سال ۲۰۲9 و 
مجوز استفاده از آنها در مسیرهای حمل و نقل عمومی را تا سال 

۲۰4۰ صادر  کند.
انتظار می رود با صدور این قانون جدید، به تولید و خرید بیش از 
14 هزار اتوبوس نیاز باشد که گازهای گلخانه ای را منتشر نمی کنند. 
این تصمیم، نتیجه همکاری چند ساله »هیات مدیره منابع هوای 
کالیفرنیا« با گروه های سلامت عمومی در کاهش استانداردهای 

بهره وری سوخت و بهبود استفاده از سوخت های فسیلی است. 
در  کالیفرنیا  هوای  منابع  مدیره  هیات  رئیس  نیکولز«،  »مری 
مصاحبه ای گفت: کالیفرنیا قصد دارد برای مقابله با آلودگی شدید 
هوا که عامل بیماری هایی مانند آسم و بیماری های قلبی است، 
استانداردهایی پیشرفته تر از استانداردهای دولتی را وضع کند. قانون 
استفاده از اتوبوس های الکتریکی، خطوط حمل ونقل عمومی را وادار 
می کند تا از سوخت های طبیعی یا دیزلی استفاده کنند. این تصمیم 
مقامات کالیفرنیا، فرصت خوبی برای شرکت هایی مانند »پروترا« 
خواهد بود که تاکنون میلیاردها دلار سرمایه برای تولید اتوبوس های 
الکتریکی جذب کرده اند. چنین تصمیمی، به غول خودروسازی چین 
موسوم به »بی وای دی«که قصد دارد سیستم حمل و نقل عمومی را 

در شهرهای چین راه اندازی کند، کمک خواهد کرد.

آسمان خراش های دنیا رتبه بندی شدند

سازمان جهانی »شورای ساختمان های بلند و ساکنان شهرها « 
تازه ترین گزارش بررسی وضعیت آسمان خراش ها را منتشر کرد. 

گزارش،  این  یافته های  اساس  بر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
بلند ترین آسمان خراشی که در سال ۲۰18 تکمیل شد ساختمان 
»برج سیتیک« در پکن است که ارتفاع 5۲8 متری دارد. به گزارش 
گروه اقتصاد بین الملل روزنامه »دنیای اقتصاد«، این چهارمین سال 
متوالی است که بلندترین آسمان خراش کامل شده جهان، در چین 

واقع است.
به گزارش این سازمان، رشد چشمگیر دهه های اخیر ساخت وساز 
آسمان خراش های جهان در سال ۲۰18 نیز ادامه یافت. با این حال 
تعداد آسمان خراش های کامل شده بالای ۲۰۰ متر در این سال 
143 ساختمان بود، که نسبت به رکورد 147 مورد در سال ۲۰17 
پایین تر است. تعداد آسمان خراش های بالای ۲۰۰ متر جهان اکنون 
1478 ساختمان است، که نسبت به تعداد 614 در سال ۲۰1۰ 
افزایشی 141 درصدی یافته است. در سال ۲۰18، مجموع ارتفاع  
آسمان خراش های کامل شده بیش از 35 هزار ۲46 متر بود؛ این 
مقدار نیز پایین تر از رکورد 35 هزار و 849 متری است که در سال 

۲۰17 به ثبت رسید.
کل  از  درصدی   76 سهمی  و  آسمان خراش   1۰9 با  آسیا 
آسمان خراش های جهان، در صدر رتبه بندی سال ۲۰18 باقی ماند. 
البته این تعداد نسبت به رکورد 113 موردی که در ۲۰17 ثبت 
شد پایین تر است. برای بیست وسومین سال متوالی چین توانست 
جایگاه  برتر خود را در زمینه ساخت وساز ساختمان های بالای ۲۰۰ 
متر حفظ کند، در سال ۲۰18 تعداد آسمان خراش های کامل شده 
این کشور، 88 ساختمان بود که حکایت از سهمی 5/ 61 درصدی 
از کل آسمان خراش های کامل شده جهان در این سال دارد. از 
آنجا که در سال ۲۰17 این سهم چینی ها 4/ 54 درصد بود، ارقام 
۲۰18 رکورد جدیدی برای چین محسوب می شود. در جایگاه دوم 
این رتبه بندی ایالات متحده با 13 ساختمان تکمیل شده بالای 
۲۰۰ قرار دارد که نسبت به 1۰ ساختمان  کامل شده این کشور در 

۲۰17 رشد داشته است. 
پس از چین و آمریکا به ترتیب کشورهای امارات با 1۰ ساختمان 
تکمیل شده، مالزی با 7 ساختمان، اندونزی با 5 ساختمان، تایلند با 
3 ساختمان و کره جنوبی با 3 ساختمان به ترتیب در رده های سوم تا 
هشتم این رتبه بندی جای دارند. یکی دیگر از آمارهای ارائه شده در 
این گزارش، رتبه بندی شهرها در ساخت و تکمیل آسمان خراش های 
بالای ۲۰۰ متر است. بر این اساس، شهر شنزن چین با بهبود عملکرد 
سال گذشته خود، با 14 ساختمان بالای ۲۰۰ متر کامل شده در 
سال ۲۰18 برای سومین سال متوالی در رده  نخست این رتبه بندی 
قرار گرفت. این تعداد معادل 1۰ درصد مجموع جهانی است. پکن 
و شن یانگ نیز از دیگر شهرهای چینی هستند که با 8 ساختمان 
تکمیل شده به طور مشترک با نیویورک در رده  سوم جای دارند. در 
این رتبه بندی دبی با 1۰ ساختمان تکمیل شده بالای ۲۰۰ متر در 

سال ۲۰18 در رده دوم قرار گرفته است. 
 در ۲۰18 در مجموع 19 شهر جهان، بلندترین آسمان خراش های 
جدید خود را تکمیل کردند که از میان آنها 5 شهر آسیایی هستند. 
بر این اساس رکورد جدیدی که در ارتفاع  آسمان خراش های منطقه 
آسیای جنوب شرقی حاصل شد نشان از بهبود شرایط اقتصادی در 
کشورهایی نظیر تایلند، کامبوج و ویتنام دارد، کشورهایی که رشد 
بالایی در تولید کالاهای صنعتی، سرمایه گذاری مستقیم خارجی، 
توریسم و سایر بخش های اقتصادی تجربه می کنند. خاورمیانه نیز 
نسبت به سال گذشته عملکرد بهتری را در گزارش ۲۰18 به ثبت 
رساند: تعداد آسمان خراش های تکمیل شده بالای ۲۰۰ متر این 
منطقه 13 مورد بود، بالاتر از 9 مورد سال ۲۰17 و معادل 1/ 9 
درصد مجموع جهانی. یکی از برجسته ترین شهرها در این منطقه 
دبی است که با 1۰ آسمان خراش کامل شده در ۲۰18 در رده دوم 

جهان جای دارد.

از گوشه و کنار جهان

اسلامی  شورای  پژوهش  مرکز  رئیس 
شهر کرج گفت: مرکز پژوهش و مطالعات 
راهبردی شورای اسلامی شهر کرج از طرح 
های جامع حمایتی بانوان سرپرست خانوار 

حمایت می کند. 

به گزارش »دنیای هوادار«، سارا دشتگرد در 
بازدید از نمایشگاه هفته پژوهش اظهار کرد: 
در راستای برنامه های پژوهشی این مرکز 
با  خانوار  بانوان سرپرست  از  طرح حمایت 

بسته های حمایتی اجرا می شود.
نهادهای  نقش  اینکه  بیان  با  مسئول  این 
این  ساماندهی  در  اسلامی  درنظام  دولتی 
گروه از زنان حائز اهمیت می باشد،تصریح 
زنان  از  حمایت  در  مطلوبی  کرد:اقدامات 
دستگاههای  مشارکت  خانواربا  سرپرست 

اجرایی شامل کمیته امداد،بهزیستی ، امور 
بانوان استانداری و شورا و شهرداری صورت 

گرفته است.
ریاست مرکز پژوهش شورای اسلامی شهر 

کرج اضافه کرد: در بحث حمایت از طرح 
های کارآفرینی زنان نیز گام هایی برداشته 
شده و در این زمینه درصدد هستیم تا با راه 
اندازی سرای محله در مناطق مختلف بتوانیم 

این  در  خانوار  سرپرست  بانوان  ظرفیت  از 
سراها بهره مند شویم.

به  دستیابی  برای  امروزه  افزود:  دشتگرد 
توسعه پایداربه خصوص درمورد اقشارآسیب 
پذیر،توانمندسازی را کارآمدترین روش یافته 
خانوارجزو  سرپرست  زنان  آنجاکه  از  اند، 
اقشارآسیب پذیر به حساب می آیند،تهیه 
بانک اطلاعاتی برای شناسایی توانمندی زنان 

الزامی است.
توسعه  و  پیشرفت  ضامن  را  پژوهش  وی 
با  باید  پژوهش  افزود:  و  کرد  عنوان  پایدار 
هدف کشف حقیقت انجام شود و پژوهشگر با 
استفاده از ابزارهای گوناگون و مشاهده دقیق 
و عمیق پدیده های پیرامون و شناخت وضع 
موجود به ارایه راهکارهای خردمندانه،علمی و 

منطقی بپردازد.

رئیس مرکز پژوهش شورای اسلامی شهر کرج خبر داد؛

اجرای طرح حمایت از بانوان سرپرست خانوار کرج با بسته های حمایتی 

باغ های عمودی برای پاکسازی هوای یکی از آلوده ترین شهرهای جهان
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هنری

تئاتر لاکچری کماکان می تازد ؛
شکوه تئاتر با چیزهایی جز تئاتر !

اپرا-نمایش جدید »هفت شهر عشق« 
بینی میشد،  نیز همانطور که پیش 
علیرغم قیمت وحشتناک بلیت آن و 
اجرا در سالن وزارت کشور که اساسا 
هیچ زیرساختی برای اجرای اپرا ندارد، 
با استقبال فوق العاده ای رو به رو شد 
و روزهای آغازین آن به طور کامل به 
فروش رسیدند. ظاهرا این نمایش را هم 
مانند »بینوایان«، باید از حالا نمایش 
موفقی به حساب بیاوریم. خداروشکر آن قدر آدم مرفه و »بورژوا« 
در جامعه وجود دارد که این تئاتر های لاکچری روی زمین نمانند و 
بتوانند به فروش های میلیاردی برسند تا دستمزد بازیگران و...شان را 
پرداخت کنند. به قول یکی از اهالی تئاتر، نمایش »بینوایان« برای »با 

نوایان« است و جامعه ما هم مملو از با نوا و مرفه بی درد.
اساسا نقد ما به این گونه تئاتر ها، به نفس »باشکوه« بودن آن ها 
نیست. در این که این تئاتر ها خرج و مخارج زیادی برایشان شده 
است و خروجی آن هم الحق اجراهای شکیل و چشم نوازی است، 
هیچ شکی وجود ندارد و از این نظر، این نمایش ها می توانستند قدم 
های محکم و بلندی در راستای »باشکوه سازی تئاتر« باشند. چیزی 
که به طور متداول در همه جای دنیا و تمامی کشور هایی که اجرای 
حرفه ای تئاتر دارند، تبدیل به عادت شده است و سالانه بیش از ده 
ها اجرای پر زرق و برق روی صحنه هایشان می رود که اتفاقا بلیت 

های گرانی هم دارند. 
 رو این حساب نقد ما به »گرانی« بلیت نیست. اصلا پول حسابی خرج 
کنند، تئاتر با شکوه بسازند و هرچقدر که دلشان می خواهد بلیت 
بفروشند. به ما چه ربطی دارد؟ بالاخره قیمت »پورشه« با »پراید« 
هم تفاوت می کند. مشخص است که وقتی به یک تئاتر دانشجویی 
یا جمع و جور یا...می روی نیاز نیست بهای گران بپردازی اما برای 
تئاترهایی که هم از نظر نیروی انسانی و هم از نظر صحنه و هم... در 
ایده آل ترین شکل ممکن کار شده است، خود به خود برای بازگشت 

مالی نیاز است که پول بلیت آن زیاد باشد.
اما مساله اینجاست که این تئاتر ها اساسا برای »تئاتر« ساخته نشدند. 
وقتی ستاره های از مد افتاده »سینما« و درجه دوم »تلویزیون« را 
برای یک نمایش به خدمت بگیری و آن را به عنوان یک نمایش »پر 
ستاره« معرفی کنی، ایراد است. تعدادی از بازیگران این نمایش های 
لاکچری، اساسا سال هاست که روی صحنه نرفته اند و بعضی از آن ها 
اصلا سابقه بازی در تئاتر را ندارند و فقط به واسطه شهرت در سینما و 
تلویزیون، بهای بلیت ها را بالا برده اند. همین اپرا-نمایش هفت شهر 
عشق، بازیگرانی دارد که اساسا هیچ سوادی در حوزه »موسیقی« 

ندارند چه برسد به اپرا ! 
درد اینجاست که تئاتر را با چیزی جز تئاتر می خواهیم با شکوه کنیم.

یادداشت

»مزرعه حیوانات«
::   جورج اورول  ::

در  که  حیوانات«  »مزرعه 
حیوانات«  »قلعه  نام  به  ایران 
نیز شناخته شده است، رمانی 
زبان  به  پادآرمان شهری 
انگلیسی و نوشته جرج اورول 
است. این رمان در طول جنگ 
جهانی دوم نوشته و در سال 
انگلستان  در  میلادی   1945
اواخر  در  ولی  شد،  منتشر 
دهه 195۰ میلادی به شهرت 
درباره  حیوانات  مزرعه  رسید. 
گروهی از جانوران اهلی است که در اقدامی آرمان گرایانه و انقلابی، 
صاحب مزرعه )آقای جونز( را از مزرعه اش فراری می دهند تا خود 
اداره مزرعه را به دست گرفته و »برابری« و »رفاه« را در جامعه 
خود برقرار سازند. رهبری این جنبش را گروهی از خوک ها به دست 
دارند، ولی پس از مدتی این گروه جدید نیز به رهبری خوکی به 
نام ناپلئون همچون آقای جونز به بهره کشی از حیوانات مزرعه 

می پردازند و هرگونه مخالفتی را سرکوب می کنند.
داخلی  جریان جنگ  سوسیال-دموکراتدر  یک  به عنوان  اورول 
اسپانیا با سیاست های دولت سوسیالیستی شوروی آشنا شده بود 
و از پاکسازی های خشونت آمیز دوران ژوزف استالین -که با نام 
پاکسازی بزرگ شناخته می شود- خشمگین بود. وی با نگارش 
این رمان از استبداد طبقه حاکم شوروی به سختی انتقاد کرد و 
معتقد بود نظام شوروی به یک دیکتاتوری بدل گشته و بر پایه 

کیش شخصیت بنا شده است.
از  از عنوان رفیق که بسیاری  بارها  این کتاب،  اورول در متن 
گروه های چپ گرا برای یاد کردن از هم فکران سیاسی خود استفاده 
می کنند، بهره برده که اشاره مستقیمی به نوع حکومت برخاسته از 

گرایش به جناح چپ دارد.
برخی قوانین این مزرعه:

همه آنها که روی دوپا راه می روند دشمن هستند.
همه آنها که چهارپا یا بالدار هستند، دوستند.

هیچ حیوانی حق پوشیدن لباس را ندارد.
هیچ حیوانی حق خوابیدن در تخت را ندارد.

هیچ حیوانی حق نوشیدن الکل را ندارد.
هیچ حیوانی حق کشتن حیوان دیگری را ندارد.

همه حیوانات با هم برابرند.
اما پس از گذشت مدتی، میان خوک ها اختلاف ایجاد می شه و یکی 
از اون ها که مخفیانه چند سگ را برای محافظت از خود تربیت کرده، 

دیگری را فراری می ده و کنترل همه چیز رو در دست می گیره ...

معرفی کتاب

جوایز فیلم اروپا سال 2018 اهدا شدند
آکادمی فیلم اروپا طی مراسمی که شنبه 15 دسامبر )۲4 آذر( 
در شهر سویا کشور اسپانیا برگزار شد، برندگان جوایز فیلم اروپای 
سال ۲۰188 را اعلام کرد.  در این دوره از جوایز فیلم اروپا، فیلم 
عاشقانه سیاه و سفید  »جنگ سرد« به کارگردانی پاوو پاولیکوفسکی 
که امسال از سوی کشور لهستان به رقابت اسکار نیز فرستاده شده 
توانست بالاترین جایزه را از آن خود کند. این فیلم در کنار جایزه 
بهترین فیلم توانست جایزه بهترین کارگردان )پاولیکوفسکی(، بهترین 
فیلمنامه نویس )پاولیکوفسکی(، بهترین بازیگر زن )یوانا کولیگ(  و 

بهترین تدوینگر )یاروسلاو کامینسکی(  را نیز بدست آورد.

جایزه بهترین بازیگر مرد اروپای سال ۲۰18 را مارچلو فونته برای فیلم 
»داگمن«  از کشور ایتالیا بدست آورد.   

جایزه بهترین فیلم کوتاه امسال نیز به فیلم کوتاه ۲۰ دقیقه ای 
»سال ها« ساخته سارا افگایر محصول مشترک ایتالیا و فرانسه تعلق 

گرفت.
جایزه بهترین انیمیشن بلند اروپا را انیمیشن  »روز دیگر زندگی«  به 
کارگردانی رائول دلافونتس و دامیان ننوف کسب کرد، داستان این 
انیمیشن اقتباسی از کتابی به همین نام نوشته ریشارد کاپوشینسکی 
است. امسال جایزه ویژه افتخاری جوایز فیلم اروپا به کوستا گاوراس 
کارگردان تریلرهای سیاسی مشهور »زد« و »حکومت نظامی« تعلق 
گرفت، او این جایزه را از دستان ویم وندرس فیلمساز نامدار آلمانی و 

رییس آکادمی فیلم اروپا دریافت کرد.  
جایزه یک عمر دستاورد سینمایی جوایز فیلم اروپا نیز به کارمن مائورا 
هنرپیشه اسپانیایی رسید،  جایزه دستاورد در سینمای جهان نیز 
به رالف فاینز بازیگر انگلیسی فیلم های »فهرست شیندلر« و »بیمار 

انگلیسی« اعطا شد.
جوایز فیلم اروپا از سال 1988 میلادی هر ساله به بهترین های صنعت 

سینما در اروپا اهدا می شود.
فیلم اروپا:  »جنگ سرد« به کارگردانی پاوو پاولیکوفسکی   

کمدی اروپا:  »مرگ استالین« به کارگردانی آرماندو یانوچی  
کارگردان اروپا: پاوو پاولیکوفسکی  »جنگ سرد«

بازیگر زن اروپا: یوانا کولیگ  »جنگ سرد« 
بازیگر مرد اروپا: مارچلو فونته  »داگمن« )نقد کامل این فیلم را در 

شماره های گذشته می توانید بخوانید(   
فیلمنامه اروپا: پاوو پاولیکوفسکی  »جنگ سرد« 

مستند اروپا:  »برگمان-یک سال یک زندگی«  محصول سوئد و آلمان 
جایزه کشف اروپا- فیپرشی:  »دختر«  به کارگردانی لوکاس هونت

انیمیشن بلند اروپا:  »روز دیگر زندگی« محصول لهستان، اسپانیا، 
بلژیک، آلمان و مجارستان 

فیلم کوتاه اروپا:  »سالها« محصول ایتالیا و فرانسه 
تدوینگر اروپا: یاروسلاو کامینسکی »جنگ سرد«

آهنگساز اروپا: ژولین ماس و کریستوف مایزر »سه روز در کیبرون«
فیلمبردار اروپا: مارتین اوتربک »اوتایا: ۲۲ جولای«
طراحی صحنه اروپا: آندری پانکراتف »تابستان« 

طراح لباس اروپا: ماسیمو کانتینی پارینی »داگمن«
طراح مو و چهره اروپا: دالیا کالی، لونزو تامبورینی و دانیلا تارتاری  

»داگمن«
طراح صدای اروپا: آندره بندوچی-آلوز و مارتین استیر »کاپیتان«

سرپرست جلوه های ویژه اروپا: پیتر هیورت »مرز«
جایزه منتخب مردم: »مرا با نامت صدا کن« به کارگردانی لوکا 

گوادانینو

اخبار

به مناسبت چهل سالگی »سوپر من« ؛

کاندیداهایی که سوپر من نشدند !

ایلیا سالکایند تهیه کننده سرشناس هالیوود در چهلمین سالگرد 
اکران فیلم »سوپرمن« از چند گزینه باورنکردنی مورد تایید کمپانی 

دی سی کامیکس برای بازی در نقش سوپرمن پرده برداشت.

در فهرست چهره های مورد تایید کمپانی »دی سی کامیکس« برای 
بازی در نقش نام های مشهوری از محمدعلی کلی تا آل پاچینو و 

داستین هافمن به چشم می خورد.
باره گفت: »کمپانی  این  ایلیا سالکایند تهیه کننده سرشناس در 
دی سی  کامیکس باید بازیگر نقش سوپرمن را تأیید می کرد. آن ها 
حتی درباره طراحی لباس و صحنه هم همین رویه را پیش گرفتند. 
آن ها خواستند که فهرستی از بازیگران برای تأیید به آن ها داده شود 
اما خیلی مضحک است که آل پاچینو، داستین هافمن و محمدعلی 
کلی را تأیید کردند.« این نشان می دهد که کمپانی دی سی کامیکس 
اندازه نسبت به این کاراکتر و نمایشش روی پرده سینِما  تا چه 
حساسیت به خرج می داد. البته علیرغم تمام این حساسیت ها هنگامی 
که به فهرست بازیگران مورد تأیید آن ها از جمله داستین هافمن و آل  
پاچینو نگاهی می اندازیم، متوجه می شویم که مدیران وقت کمپانی 

چندان اطلاعی از سینِما و ملزومات آن نداشتند.
سالکایند در این باره می گوید: »آن ها حساسیت زیادی نسبت به 
نمایش تصویر سوپرمن روی پرده سینِما داشتند اما در عین حال 
چندان با واقعیت سینِما آشنا نبودند. این مسئله در تأیید کردن 
بازیگری مثل داستین هافمن کاملاً مشخص است. هافمن گرچه 

بازیگر بزرگی است اما در نقش سوپرمن چیز جالبی نمی شود.«
دیگر چهره  نامدار در فهرست که به تأیید کمپانی رسیدند، محمدعلی 
کلی بوکسور نامدار بود. هر چند که نقش سوپرمن در نهایت به 
هیچکدام این گزینه ها نرسید اما محمدعلی کلی فرصت این را پیدا 
کرد که همان سال اکران فیلم در یک داستان مصور کنار سوپرمن 
حضور پیدا کند. در نهایت بازی نقش سوپرمن به کریستوفر ریو رسید، 
و این فیلم با حضور ستاره های درجه یک عالم سینِما از جمله مارلون 
براندو و جین هکمن در 15 مارس 1978 روی پرده رفت. فروش 
جهانی »سوپرمن« در نهایت به 134 میلیون دلار رسید و مایه الهام 
فیلمسازانی مثل کریستوفر نولان و پتی جنکینز شد که سال ها بعد به 

ترتیب »شوالیه تاریکی« و »زن شگفت انگیز« را خلق کردند.
15 دسامبر )۲4 آذر( چهلمین سالگرد نمایش سینمایی یکی از 
محبوب ترین ابرقهرمانان جهان یعنی »سوپرمن« بود. »سوپرمن« یک 
شخصیت خیالی و یکی از ابرقهرمانان کمیک های کمپانی »دی سی  
کمیکز« است که در سال 1938 برای اولین بار در شماره یک مجله 
کمیک  Action Comics ظاهر شد. این کاراکتر که با عنوان »مرد 
پولادین« نیز نامیده می شد در اصل فرزند یک خانواده اهل سیاره 
کریپتون است که وقتی پدرش متوجه می شود سیاره آنها در حال 
نابودی است او را به وسیله سفینه ای به کره زمین و مزرعه یک 
خانواده کانزاسی در آمریکا می فرستد؛ جایی که نیروهای عجیب او در 

طول زمان و تحت تاثیر انرژی خورشید افزایش می یابد.

اخبار

سینما  تاریخ  در   - سیقی  محمدحسین 
اگر  که  رفتند  و  آمدند  کارگردانانی  همواره 
فیلم هایشان را از این هنر والا حذف کنی، 
اتفاق عجیب و غریب یا تغییر ملموسی در 
آن حس نمی شود با اینکه شاید خیلی هم 
باشد.  ای  شده  شناخته  و  بزرگ  کارگردان 
اما بدون تردید، »جوئل« و »اتین« کوئن که 
سال هاست به »برادران کوئن« شناخته می 
شوند، جزو این دسته از کارگردانان نیستند. 
آن ها از همان فیلم اولشان در اواسط دهه 
هشتاد میلادی ثابت کردند که جزو این دسته 
نیستند و آمده اند که هر چند سال یک بار، 
تکانی اساسی به دنیای سینما بدهند. کوئن ها 
برعکس، از آن دست کارگردانانی هستند که 
نامشان به مرور و با گذشت زمان، در تاریخ 
سینما بیشتر شنیده می شود و  شاید سال 
ها پس از مرگشان باشد که »سینما« متوجه 
بشود که چه »خون ساده« اما جان داری را از 
دست داده است. گفتم »خون ساده« یاد فیلم 
اولشان افتادم. درست نیمه دهه هشتاد بود که 
اولین فیلم برادران کوئن روی پرده سینما ها 
رفت. از همان اولین فیلم می شد حدس زد که 
قرار است دو کارگردان کاملا »دیوانه« با ایده 
ها و افکار دیوانه واری را به زمره کارگردانان 
هالیوود اضافه کنیم که بسیار تاثیر گرفته از 
آن نسل »نیویورکی ها« مثل »وودی آلن« و 

»جان کاساوتس« هستند.
فیلمشان  اولین  از  سال  سی  از  بیش  حالا 

گذشته است و این دو برادر حسابی در این 
سینما ریش سفید کرده اند. اما این سفیدی 
ریش نه تنها هرگز باعث نشد که دست از 
ایده پردازی و دیوانگی بردارند، بلکه رفته رفته 
همین دیوانگی را پخته و پخته تر کردند و 
به یک بلوغ فکری رساندند که به راحتی می 
توان روی آن نظریه پردازی کرد و حرف از 
»سینمای پست مدرن« به طور کاملا جدی 
به میان آورد و با آن ها وارد دیالکتیکی شد که 
اساسا با خیلی از کارگردان های امروز آمریکا 

چنین امکانی موجود نیست.
آخرین فیلم آن ها به تازگی اکران شده است. 
»آواز باستر کراگز« نام فیلمشان است که در 
جشنواره ونیز نیز برای آن ها جایزه »بهترین 
فیلمنامه« را به ارمغان آورد. حالا با گذشت 
را  ها  آن  فعالیت شان،  از  اندی سال  و  سی 
هم باید جزو کارگردانان آمریکایی به حساب 
بیاوریم که در خود »آمریکا« تحویل گرفته 
نمی شوند و جایزه هایشان را از دست »کن« و 
»برلین« و... میگیرند. اگر »جایی برای پیرمرد 
کنار  کوئن  برادران  کارنامه  از  را  نیست«  ها 
بگذاریم، اساسا هیچ فیلم اسکار گرفته دیگری 
در میان این همه فیلم شاهکار در کارنامه شان 
به چشم نمی خورد ! آمار تکان دهنده ایست 
اما فکر میکنم خودشان هم دیگر به بی اعتنایی 
اسکار عادت کرده باشند. »آواز باستر کراگز« 
هم از این قاعده مستثنی نیست و به نظرم در 

اسکار هیچ موفقیتی کسب نخواهد کرد.

»آواز باستر کراگز«، یک وسترن پست مدرن 
تمامی  در  ها  سال  تا  اگر  است.  عیار  تمام 
مدارس و کتب سینمایی و... وقتی به بخش 
کردیم  می  حفظ  رسیدیم،  می  »وسترن« 
که قهرمان وسترن باید قوی هیکل، مردمی، 
شکست ناپذیر و... باشد یا می خواندیم که گره 
های داستانی همواره بر سر یک دلیجان، زن و 
خانواده، پول و... است یا خیلی نکات دیگر در 
باب »پوشش«، »قاب بندی«، »روایت« و...را 
به حافظه می سپردیم، برادران کوئن بار دیگر 
ثابت کردند که همه قواعد را میتوان ریخت در 
سطل زباله و از نو فیلمی تولید کرد که هم 
قواعد ژآنری را داشته باشد و هم نداشته باشد ! 
»سرجیو  مانند  کسانی  همواره  گذشته  در 
لئونه«، »کلینت ایستوود«، »سم پکین پا« 
»وسترن  به  هایشان  وسترن  که  بودند  و... 
که  جایی  تا  و  شدند  معروف  بازنگرشانه« 
سری  یک  از  را  وسترن  قواعد  توانستند 
محدودیت ها رهانیدند، اما کاری که برداران 
کوئن در این فیلم با وسترن کرده اند، کاری 
گفت  توان  می  جرئت  به  که  است  ماندگار 
جان تازه ای در رگ های این ژانر محبوب 
دمیدند. دهه ها بود که وسترن به تکرار افتاده 
بود و در حد همان وسترن های بازنگرشانه 
باقی مانده بود و طبعا مردم هم از ساخته های 
جدید وسترن استقبال نمی کردند چون اساسا 
نمونه های بهتری در گذشته وجود داشتند و 
کاملا نیاز یک »بازنگری« دوباره در این ژانر 

حس می شد.
برادران کوئن دقیقا وسترن را از نو کوبیدند و 
دوباره ساختند. آن ها کاری را که در »جایی 
برای پیرمرد ها نیست« و در بازسازی فیلم 
قدیمی »شجاعت واقعی« شروع کرده بودند 
را با »آواز باستر کراگز« به اوج رساندند. فیلمی 
به صورت  آن  اپیزود  هر  که  اپیزودی  شش 
مستقل به یک موضوع و جهانی از وسترن می 
پردازد و یک شیوه از روایت را دنبال می کند 
که هر کدام آن اتفاقا می تواند یک شیوه ای از 
ساخت وسترن باشد برای آیندگانی که دلشان 
می خواهد با این ژانر سینما را تجربه کنند و 

تجربه شان با شکست مواجه نشود.
کوئن ها در تمام این سال ها، با قواعد ژانر های 
مختلفی کلنجار رفتند و آن را به زیر کشیدند 
تا  از درام و کمدی گرفته  نو ساختند.  از  و 
موزیکال و همین وسترن. ژانر هایی که در 
سینمای امروز هالیوود رمغ خود را از دست 
داده و عده ای خیال می کنند که فیلمسازان 
امروز بلد نیستند در این ژانر ها فیلم بسازند. 
نه اصلا ! مساله این است که »مخاطب امروز« 
، »خوراک امروزی« می خواهد و نمی توان 
و  پنجاه  های  دهه  در  که  قواعدی  با  دیگر 
امروز هم  دادند،  شصت میلادی جواب می 
به جواب رسید. کاری که »پست مدرن« به 
درستی آن را پیش گرفته همین است که 
گذشته را از »نو« می خواند و چیزی »تازه« 

از اول می سازد.

»برادران کوئن« و »پست مدرنیسم« ؛

فرار از گذشته
به سمت امروز

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی جشنواره، امسال از میان فیلم های اول ارائه شده به دبیرخانه سی و هفتمین جشنواره ملی فیلم فجر، 35 اثر دارای 
شرایط حضور در بخش »نگاه نو« بودند. هیات انتخاب جشنواره که از چندی پیش کار بازبینی آثار این دوره از جشنواره را آغاز کرده بود، روز جمعه سی ام آذر ماه بازبینی 

فیلم های اول را به پایان می رساند. هیات انتخاب 1۰ فیلم را برای حضور در بخش »نگاه نو« انتخاب خواهد کرد.

پایان بازبینی فیلم های اول جشنواره ملی فجر تا آخرین روز پاییز

فیلم »مغزهای کوچک زنگ زده« ساخته 
هومن سیدی با کسب 3 جایزه اصلی )فیلم، 
کارگردانی و فیلمنامه(، ۲ جایزه بازیگری و 
فاتح اصلی دوازدهمین  یک جایزه تدوین، 
جشن بزرگ منتقدان و نویسندگان سینمای 

ایران شد. 
دوازدهمین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سینمای  نویسندگان  و  منتقدان  جشن 
دبیری  به  آذر   ۲7 سه شنبه  عصر  ایران، 
کثیری  جمع  حضور  با  و  گودرزی  جعفر 
از هنرمندان، منتقدان و اصحاب رسانه در 

ایوان شمس برگزار شد.

جایزه ۴0 سال سینمای کودک
جایزه تجمیع نظرات 1۲۰ نویسنده و منتقد  
برای 4۰ سال سینمای کودک و نوجوان با 
و  طوسی  جواد  میکائیل زاده،  احد  حضور 
جعفر گودرزی به برگزیدگان به صورت زیر 

اهداء شد:
بهترین فیلمنامه: »باشو غریبه کوچک« 

بهترین کارگردان: کیومرث پوراحمد
بهترین بازیگر نوجوان پسر: مهدی باقربیگی 

)برای بازی در سریال »قصه های مجید«(
بهترین بازیگر نوجوان دختر: ترانه علیدوستی  
)برای بازی در فیلم »من ترانه پانزده سال 

دارم«(
بهترین بازیگر کودک پسر: میرفرخ هاشمیان 

)برای بازی در فیلم »بچه های آسمان«(
 بهترین بازیگر کودک دختر: آیدا محمدخانی 

برای بازی در فیلم »بادکنک سفید«(

بهترین فیلم کودک: »خانه دوست کجاست« 
)عباس کیارستمی(

بهترین فیلم نوجوان: »باشو غریبه کوچک« 
)بهرام بیضایی(

بزرگداشت ها:
در فواصل اهدای جوایز از دو سینماگر و یک 

منتقد و پژوهشگر تقدیر به عمل آمد.
صدابرداران  از  خانزادی  اسحاق  بزرگداشت 
پیشکسوت سینمای ایران با حضور محمود 
رضا  و  دلپاک  محمدرضا  سماک باشی، 

درستکار با تشویق زیاد حضار روبرو شد.
قطبی زاده  و سعید  با حضور جواد طوسی 
و  ازمنتقدان  یکی  عقیقی،  سعید  از 

فیلمنامه نویسان سینمایی ایران تقدیر شد.
داوودنژاد،  علیرضا  حضور  با  بزرگداشتی 
اصغر  برای  دانش  مهرزاد  و  الوند  سیروس 
رفیعی جم از فیلمبرداران پیشکسوت سینما 

برگزار شد.
در این بخش ویدئویی از پیام بهرام بیضایی 
وی  صدای  آن  در  که  درآمد  نمایش  به 
هنرمند  این  برای  اختصاصی  به صورت 

ارسال شده بود.

اعلام برگزیدگان بخش اصلی جشن
درخشان  استعداد  و  خلاقیت  جایزه   

)فیلمسازان اول(: نیما اقلیما )امیر(
این جایزه با حضور محمد بزرگ نیا، طهماسب 

صلح جو و علی علایی  اهدا شد.
 بهترین چهره پردازی: سعید ملکان )تنگه 

ابوقریب(
این جایزه با حضور عبداله اسکندری، علیرضا 

غفاری و عزیزاله حاجی  مشهدی اهدا شد.
 بهترین طراحی صحنه و لباس: محمدرضا 

شجاعی )تنگه ابوقریب(
این جایزه با حضور کوروش تهامی، محمد 

گبرلو و حسین سلطان محمدی  اهدا شد.
 بهترین موسیقی متن: سهراب پورناظری  

)شعله ور(
کریم مسیحی،  واروژ  حضور  با  جایزه  این 

حمید نعمت اله و مسعود نجفی اهدا شد.
 بهترین مهندسی صدا: طاهر پیشوایی و 

علیرضا علویان )به وقت شام(
این جایزه با حضور حسن زاهدی، سیدرضا 

صائمی و اصغر نعیمی اهدا شد.
هومن  سعدی،  مهدی  تدوین:  بهترین   

سیدی )مغزهای کوچک زنگ زده(
این جایزه با حضور نرگس آبیار، محمدحسین 

قاسمی و آنتونیا شرکا اهدا شد.
 بهترین فیلمبرداری: حمید خضوعی ابیانه 

)تنگه ابوقریب(
این جایزه با حضور هوشنگ گلمکانی، جواد 
عزتی، علیرضا تابش و غلامرضا موسوی اهدا 

شد.
 بهترین بازیگر نقش مکمل مرد: فرهاد 

اصلانی )مغزهای کوچک زنگ زده(
این جایزه با حضور جمشید هاشم پور، محمد 

متوسلانی و محسن بیگ آقا اهدا شد.
سحر  زن:  مکمل  نقش  بازیگر  بهترین   

دولتشاهی )عرق سرد(

این جایزه با حضور گلاره عباسی و سعید 
عقیقی اهدا شد.

 بهترین بازیگر نقش اول مرد:
تندیس: نوید محمدزاده )مغزهای کوچک 

زنگ زده(
دیپلم افتخار: امین حیایی )شعله ور(

این جوایز با حضور مسعود رایگان، حبیب 
رضایی و حسام الدین مقامی کیا اهدا شد.

 بهترین بازیگر نقش اول زن:
تندیس: سارا بهرامی )دارکوب(

دیپلم افتخار: باران کوثری )عرق سرد(
این جوایز با حضور فرشته طائرپور، کیوان 

کثیریان و نگار عابدی اهدا شد.
  بهترین فیلمنامه:

کوچک  )مغزهای  سیدی  هومن  تندیس: 
زنگ زده(

افتخار: هادی مقدم دوست و حمید  دیپلم 
نعمت اله )شعله ور(

این جوایز با حضور حسن فتحی، جواد عزتی 
و عدنان شاه طلایی اهدا شد.

 بهترین کارگردانی: هومن سیدی )مغزهای 
کوچک زنگ زده(

این جایزه با حضور محسن امیریوسفی، قاسم 
الهام  حسامی و حبیب اسماعیلی  قلی پور، 

اهدا شد.
 بهترین فیلم: سعید سعدی )مغزهای 

کوچک زنگ زده(
شاهسواری،  منوچهر  حضور  با  جایزه  این 
جعفر  و  شفیعی  درسا  یشایایی،  هارون 

گودرزی اهدا شد.

گزارش »دنیای هوادار« از دوازدهمین جشن منتقدان؛

»مغزهای کوچک زنگ زده«
 فاتح جشن صاحبان قلم

احسان بیگلری

کی
سا

ود 
سع

س: م
عک
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

فیل ها موجوداتی شگفت انگیز هستند. آن 
ها شدیدا باهوش هستند و از بودن در کنار 
انسان ها بسیار لذت می برند. فیل ها در 
بسیاری از فرهنگ ها به عنوان حیواناتی 
مقدس مورد احترام واقع می شوند. اما آیا 
دیدن فیل در خواب تعبیر خاصی دارد؟ در 
این شماره مثال هایی از تعبیر خواب فیل 
را برای شما ذکر می کنیم تا بتوانید درک 

بهتری از نماد فیل در خواب داشته باشید.

1. فیل به طور کلی
این خواب نشان دهنده امید است. به خصوص 
اگر فیلی را تنها ببینید تعبیر آن است که در 
پروژه های پیش روی خود شانس و بخت با 
شما یار خواهد بود. اگرچه این شانس بسیار 
کوچک است و تغییری اساسی پیش روی شما 
نخواهد بود اما در زندگی کاری یا خصوصی 
تان به موفقیت هایی در ابعاد کوچکتر دست 

خواهید یافت.
از این فرصت عاقلانه استفاده کنید و اگر به 
شروع کاری جدید فکر می کنید، زمان را از 
دست ندهید. حتی اگر این کار جدید تغییرات 
اما  باشد  بزرگی برای شما به همراه نداشته 
پیشرفت های کوچک نیز برای شروع خوشایند 

و قابل قبول هستند.

2. یک دسته فیل 
فیل ها نماد تعادل، سعادت و خرد هستند. اگر 
گروهی از فیل ها را در خواب دیدید، پس باید 
به شما بگوییم که در دوره زمانی پیش روی تان 
بخت و اقبال زیادی به شما روی خواهد کرد. 
این بخت و اقبال می تواند مربوط به پروژه ها یا 

مسائل کاری جدید شما باشد.
همچنین شما قادر خواهید بود تمام کارهایی 
که آغاز کرده اید را به پایان برسانید و ایده 
ها و خلاقیت های شما شکوفا خواهد شد. 
بعلاوه، کمک های دیگران نیز در اختیار شما 
خواهد بود و شما قادر خواهید بود ایده ها و 
پیشنهادات خود را به درستی با دیگران در 

میان بگذارید و به آن ها واقعیت ببخشید.
3. فیل در حال راه رفتن

اگر در خواب فیلی را در حال راه رفتن ببینید، 
نشان دهنده رابطه شما با دیگران است. شما 
فردی بسیار سخاوتمند و مهربان هستید و 
همواره سعی می کنید به دیگران در مشکلات 
و سختی ها کمک کنید. هیچ کمکی وجود 
ندارد که خانواده و دوستان تان از شما بخواهند 

و شما از آن ها دریغ کنید.
شخصیت سخاوتمند و رفتارهای مهربانانه و 
عاشقانه تان شما را به دوستی خوب و شریک 
عاطفی مناسبی تبدیل می کند. اگر در خواب 
فیلی را دیدید که به درختان زل زده و به 
اطراف آن ها نگاه می کند، تعبیر این خواب 
نیز مشابه با همان چیزی است که در این 

قسمت گفته شد.

۴. فیل سفید
تعبیر دیدن فیل سفید در خواب آن است که 
نهانی چیزی دست  شما به زودی به مفهوم 
خواهید یافت که مدت ها در حال فکر کردن 
به آن بوده اید. این موضوع با مسائل مادی در 
ارتباط نیست و پس از به دست آوردن چنین 
بینشی شما سرانجام به صلح و آرامش می رسید.
این کشف و شهود می تواند با نگرش شما 
به زندگی یا نگرش کلی شما در مورد جهان 

هستی در ارتباط باشد.

۵. پیدا کردن فیل 
این خواب نشان دهنده احساسات و عواطف 
گروهی است. شما با گروهی از افراد آشنا می 
با خودتان دارند و  شوید که شباهت هایی 
قطعا در کنار آن ها حرفی برای گفتن خواهید 
داشت. این وضعیت می تواند با نوعی رفاه یا 
کمک اجتماعی در ارتباط باشد که شما آن را 
از دیگران یا دوستان نزدیک یا خانواده خود 

طلب می کنید.
افرادی که با آن ها آشنا می شوید می توانند 
شما  برای  خوبی  بسیار  کمک  و  حمایت 

به شمار روند و مطمئنا احساس آرامش و 
امنیت را برایتان به همراه خواهند داشت. در 
صورتیکه هر مساله یا مشکلی دارید، این افراد 
می توانند به شما در حل آن کمک کنند. 
اگر از چنین حمایتی بی بهره هستید، پس 
احتمالا در بیداری و واقعیت در آرزوی آن به 
سر می برید. احساس واقعی خود را با دوستان 
و خانواده خود در میان بگذارید و در صورت 

نیاز از آن ها کمک بگیرید.

۶. کشتن فیل
نشان  و  دارد  منفی  تعبیری  خواب  این 
دهنده این است که زندگی شما در حال 
بوده و شما نمی دانید  تعادل  فاقد  حاضر 
چطور هر چیز را سر جای خود قرار دهید. 
شما معمولا وقتی در حال عبور از دوره ای 
سخت و طاقت فرسا در زندگی خود هستید 
که اندوه، استرس و ناراحتی بسیار زیادی 
را برایتان به همراه آورده است این خواب 

را می بینید.
حتی اگر فیل مرده ای را بر سر راه خود در 
در  منفی  تاثیری  خواب  این  دیدید،  خواب 
زندگی تان خواهد داشت. اوقات سخت تری 
پیش روی شما است اما به یاد داشته باشید 
که همیشه کار مثبتی برای انجام دادن وجود 
دارد که شما را دوباره به راه اصلی زندگی تان 

بازمی گرداند.
به چیزهایی که دارید فکر کنید و بر چیزهایی 
که از دست داده اید متمرکز نشوید. همین 
حالت برای سایر افرادی که در زندگی شما 
هستند نیز صادق است. حتی اگر فرد مهم و 
عزیزی را در زندگی از دست داده اید، هنوز 
کسانی هستند که بیشتر از همیشه به توجه 

و عشق شما نیاز دارند.

7. فیلی که شما را تعقیب می کند
اگر در خواب ببینید که فیلی شما را دنبال 
انعطاف  دهنده  نشان  خواب  این  کند،  می 
پذیری شما است. شما احساس خوبی درمورد 
خودتان دارید و در برابر سایر افرادی که در 
تلاش بودند تا شما را متوقف سازند و احساس 
به  به خودتان  ناخوشایندی در شما نسبت 
وجود آورند نیز احساس شکست ناپذیر بودن 

را تجربه می کنید.

8. فیل مهربان و صمیمی
این خواب نشان دهنده فردی است که به شما 
بسیار نزدیک است یا نماد فردی است که به 
تازگی او را ملاقات کرده اید. این فرد انرژی 
مثبت بسیار زیادی را به زندگی تان وارد کرده 
و کمک های او شما را قادر می کند تا اهداف و 

برنامه های خود را محقق کنید.

معرفی جاذبه های گردشگری 
و دیدنی »همدان« )2(

اگر به همدان سفر کردید خیال نکنید آن جا جای دیدنی ندارد یا کم 
دارد و اگر برنامه سفر چند روزه به »هگمتانه«، نخستین پایتخت ایران 
زمین را دارید،  توصیه می کنم به مکان هایی که امروز به شما معرفی 
می کنیم بروید و از نزدیک ببینید. همراه ما باشید با معرفی بهترین 

مکان های دیدنی همدان که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1-  گنجنامه 
در سفر به همدان دیدن گنجنامه را نیز نباید از دست داد. گنجنامه 
سنگ نوشته هایی بر روی کوه الوند است که از دوره داریوش و 
خشایار شاه به جا مانده و از آن رو که  مردم تصور می کردند راز 
گنجی نهان را در این کتیبه ها نوشته اند به آن گنجنامه می گویند. 
رفتن به این مطقه تنها به دیدن این سنگ نوشته ها ختم نمی شود. 
مجموعه تفریحی، توریستی و ورزشی و تله کابین گنجنامه همدان 
آبشار  و  و در مجاورت کتیبه های قدیمی   در میدان گنجنامه 
گنجنامه واقع شده. ورزش های هیجان انگیزی مثل سکوی پرش 
بانجی جامپینگ، کابل پرواز تیرول، دیواره سنگ نوردی، پیست 
تریال، تعادل هوایی )رنجر(، سالن بولینگ، پیست اسکی، پیست 
سورتمه سواری، تله کابین، کافی شاپ و رستوران های متنوع، 

شهربازی سرپوشیده و باغ گیاهان این مجموعه را کامل می کند.
آدرس: پنج کیلومتری همدان، انتهای دره عباس آباد، ابتدای مسیر 

جاده  همدان به تویسرکان

2-  آرامگاه باباطاهر
یکی دیگر از جاهای دیدنی همدان آرامگاه باباطاهر عریان است. 
شاعر و عارف اواخر سده چهارم و اواسط سده پنجم. در کاشی کاری 
معرق و تزئینات ظریف محوطه  داخلی آرامگاه و۲4 دوبیتی حک 
شده روی ۲4 قطعه سنگ محوطه داخلی مزار، جلوه خاصی به این 
مجموعه بخشیده.  در کنار این آرامگاه، موزه  صنایع دستی استان 

همدان قرار گرفته که نباید دیدنش را از دست داد.
آدرس: میدان باباطاهر

این داستان را نه به خواست خود،  بلکه به تشویق و ترغیب 
 Mildred دوستانم می نویسم. نام من میلدرد است. میلدرد آنور
Honor قبلاً در دی موآن Des Moines در  ایالت آیوا 
در مدرسه ی ابتدایی معلّم موسیقی بودم. مدّت سی سال است 
تدریس خصوصی پیانو به افزایش درآمدم کمک کرده است. در 
طول سال ها دریافته ام که سطح توانایی موسیقی در کودکان بسیار 
متفاوت است. با این که شاگردان بسیار با استعدادی داشته ام، امّا 
هرگز لذّت داشتن شاگرد نابغه را احساس نکرده ام. امّا، از آن چه 
که شاگردان »از لحاظ موسیقی به مبارزه فرا خوانده شده« 
می خوانمشان سهمی داشته ام.  یکی از این قبیل شاگردان رابی 

بود. 
رابی یازده سال داشت که مادرش )مادری بدون همسر( او را برای 
گرفتن اوّلین درس پیانو نزد من آورد. برای رابی توضیح دادم که 
ترجیح می دهم شاگردانم )بخصوص پسرها( از سنین پایین تری 
آموزش را شروع کنند. امّا رابی گفت که همیشه رؤیای مادرش 
بوده که او برایش پیانو بنوازد. پس او را به شاگردی پذیرفتم.  رابی 
درس های پیانو را شروع کرد و از همان ابتدا متوجّه شدم که 
تلاشی بیهوده است. رابی هر قدر بیش تر تلاش می کرد، حس ّ 
شناخت لحن و آهنگی را که برای پیشرفت لازم بود کم تر نشان 
می داد. امّا او با پشتکار گام های موسیقی را مرور می کرد و بعضی از 
قطعات ابتدایی را که تمام شاگردانم باید یاد بگیرند دوره می کرد. 
در طول ماه ها او سعی کرد و تلاش نمود و من گوش کردم و قوز 
کردم و خودم را پس کشیدم و باز هم سعی کردم او را تشویق 

کنم. در انتهای هر درس هفتگی او همواره می گفت:
»مادرم روزی خواهد شنید که من پیانو می زنم.«

امّا امیدی نمی رفت. او اصلاً توانایی ذاتی و فطری را نداشت. 
مادرش را از دور می دیدم و در همین حدّ می شناختم. می دیدم 
که با اتومبیل قدیمی اش او را دم خانه ی من پیاده می کند و سپس 
می آید و او را می برد. همیشه دستی تکان می داد و لبخندی می زد 

امّا هرگز داخل نمی آمد.
یک روز رابی نیامد و از آن پس دیگر او را ندیدم که به کلاس 
بیاید. خواستم زنگی به او بزنم امّا این فرض را پذیرفتم که به 
علّت نداشتن توانایی لازم بوده که تصمیم گرفته دیگر ادامه ندهد 
و کاری دیگر در پیش بگیرد. البتّه خوشحال هم بودم که دیگر 

نمی آید. وجود او تبلیغی منفی برای تدریس و تعلیم من بود.
چند هفته گذشت. آگهی و اعلانی درباره ی تک نوازی آینده به 
منزل همه ی شاگردان فرستادم. بسیار تعجّب کردم که رابی )که 

اعلان را دریافت کرده بود( به من زنگ زد و پرسید:
»من هم می توانم در این تک نوازی شرکت کنم؟«

توضیح دادم که:
»تک نوازی مربوط به شاگردان فعلی است و چون تو تعلیم پیانو 
را ترک کردی و در کلاس ها شرکت نکردی عملاً واجد شرایط 

لازم نیستی.«
او گفت:

»مادرم مریض بود و نمی توانست مرا به کلاس پیانو بیاورد امّا من 
هنوز تمرین می کنم. خانم آنور، لطفاً اجازه بدین، من باید در این 

تک نوازی شرکت کنم!«
این  اجازه دادم در  او  به  اصرار داشت. نمی دانم چرا  او خیلی 

تک نوازی شرکت کند. شاید اصرار او بود یا که شاید ندایی در 
درون من بود که می گفت اشکالی ندارد و مشکلی پیش  نخواهد 

آمد. 
تالار دبیرستان پر از والدین، دوستان و منسوبین بود. برنامه ی رابی 
را آخر از همه قرار دادم، یعنی درست قبل از آن که خودم برخیزم 
و از شاگردان تشکّر کنم و قطعه ی نهایی را بنوازم. در این اندیشه 
بودم که هر خراب کاری که رابی بکند، چون آخرین برنامه است 
کلّ برنامه را خراب نخواهد کرد و من با اجرای برنامه ی نهایی آن 

را جبران خواهم کرد.
برنامه های تک نوازی به خوبی اجرا شد و هیچ مشکلی پیش نیامد. 
شاگردان تمرین کرده بودند و نتیجه ی کارشان گویای تلاششان 
بود. رابی به صحنه آمد. لباس هایش چروک و موهایش ژولیده بود، 

گویی به عمد آن را به هم ریخته بودند. با خود گفتم:
»چرا مادرش برای این شب مخصوص، لباس درست و حسابی 

تنش نکرده یا لااقل موهایش را شانه نزده است؟«
رابی نیمکت پیانو را عقب کشید، نشست و شروع به نواختن 
کرد. وقتی اعلام کرد که کنسرتوی ۲1 موتزارت در کو ماژور را 
انتخاب کرده، سخت حیرت کردم. ابداً آمادگی نداشتم آن چه را 
که انگشتان او به آرامی روی کلیدهای پیانو  می نواخت بشنوم. 
انگشتانش به چابکی روی پرده های پیانو می رقصید. از ملایم به 
سوی بسیار رسا و قوی حرکت کرد. از آلگرو به سبک استادانه 
پیش رفت. آکوردهای تعلیقی آن چنان که موتزارت می طلبد در 

نهایت شکوه اجرا می شد! هرگز نشنیده بودم آهنگ موتزارت را 
کودکی به این سن به این زیبایی بنوازد. بعد از شش و نیم دقیقه 
او اوج گیری نهایی را به انتها رساند. تمام حاضرین بلند شدند و به 
شدّت با کف زدن های ممتدّ خود او را تشویق کردند. سخت متأثرّ 
و با چشمی اشک ریزان به صحنه رفتم و در کمال مسرّت او را در 

آغوش گرفتم. گفتم:
»هرگز نشنیده بودم به این زیبایی بنوازی، رابی! چه طور این کار 

را کردی؟«
صدایش از میکروفون پخش شد که می گفت:

»می دانید خانم آنور، یادتان می آید که گفتم مادرم مریض است؟ 
خوب، البتّه او سرطان داشت و امروز صبح مرد. او کر مادرزاد 
بود و اصلاً نمی توانست بشنود.  امشب اوّلین باری است که او 
می توانست بشنود که من پیانو می نوازم. می خواستم برنامه ای  

استثنایی باشد«
چشمی نبود که اشکش روان نباشد و دیده ای نبود که پرده ای آن 
را نپوشانده باشد. مسئولین خدمات اجتماعی آمدند تا رابی را به 
مرکز مراقبت های کودکان ببرند. دیدم که چشم های آن ها نیز سرخ 
شده و باد کرده است. با خود اندیشیدم با پذیرفتن رابی به شاگردی 
چقدر زندگی ام پربارتر شده است. خیر، هرگز نابغه نبوده ام امّا آن 
شب شدم. و امّا رابی، او معلّم بود و من شاگرد. زیرا این او بود که 
معنای استقامت و پشتکار و عشق و باور داشتن خویشتن و شاید 

حتّی به کسی فرصت دادن و علتّش را ندانستن را به من یاد داد.

»شبی از آنِ رابی«  
میلدرد آنور

داستان کوتاه
رازهای بزرگ روانشناسی

برای فروش بیشتر در بازاریابی )3(

مردم خرید خود را با منطق توجیه می کنند.
در بخش قبلی ما در این باره بحث کردیم که وقتی مردم خریدی 
را انجام می دهند تا به لذت برسند، تصمیماتی که اتخاذ می کنند 
بر اساس احساس است. خوب، یک مفهوم جالب وجود دارد که 

می توانیم به این دسته اضافه کنیم.
هنگامی که فلانی بیرون می رود و یک تصمیم هیجانی جهت هزینه 
کردن مبلغی گزاف برای خرید یک مازراتی جدید می گیرد، دیر یا 
زود مجبور خواهد شد که به این سوال پاسخ دهد: “چرا این همه 

پول را برای خرید یک مازراتی قرمز گیلاسی هزینه کردی؟”
روانشناسی فروش: این جا همان جایی است که مفهوم منطق وارد 
تصویر می شود. به طور کلی، هرچند مردم برای خرید تصمیمات 

احساسی می گیرند، اما خرید خود را با منطق توجیه می کنند.
اگر این آدم بخواهد یک پاسخ صادقانه به این سوال بدهد، باید بگوید:

»خوب راستش را بخواهید، من مازراتی قرمز گیلاسی را خریدم، چون 
در حال گذر از یک نوع بحران عجیب و غریب هستم به این دلیل که 
به تازگی 5۰ ساله شدم ... این اتومبیل باعث می شود بیش تر احساس 
جوانی کنم و مثالی است برای دوستان و خانواده ام است که بدانند من 
موفق به خرید این ماشین شده ام. و تازه، من همیشه دوست داشتم 

یک اتومبیل اسپورت به رنگ قرمز گیلاسی داشته باشم.«
اما، به جای آن، پاسخی می دهد شبیه به این:

»سوال خوبی بود! مدل امسال، مصرف بنزین بسیار پایینی دارد. و 
واضح است که تست تصادف هم شده و برای بچه ها فوق العاده امن 
است. به علاوه، من می خواستم اتومبیلی بهتر از اتومبیل قبلی داشته 
باشم تا مشتری بیش تری جذب کنم. می دانی که دوست دارم تأثیر 

خوبی روی آن ها داشته باشم.«
هرچند هر دو طرف در این مکالمه می دانند که پاسخ خریدار مازراتی 
چیزی جز یک مشت چرندیات نیست، اما این روش منطقی توجیه 
تصمیم خریدی که بر اساس احساس بوده ، به نوعی برای همه عادی 
شده است. بنابراین، این مفهوم برای شما به عنوان یک بازاریاب 
چه معنایی دارد؟ در حالی که شما باید محصولات تان را از طریق 
تحریک احساسات مشتریان بازاریابی کنید، باید به آن ها حقایق 
محکم و مستدل و مطالعاتی نیز ارائه بدهید که به آن ها کمک 

می کند تا خریدشان را نزد دوستان و خانواده شان توجیه کنند.

اقتصاد

آجیل شب یلدا و فواید بی شمار آن 
برای سلامتی

یک متخصص گوارش و کبد درباره شب یلدا و خواص بی نظیر 
خوراکی های مورد استفاده در این شب بلند توضیح داد.

روز ها می گذرد و به بلندترین شب سال نزدیک می شویم، در این 
روز که به شب یلدا معروف است خانواده ها به رسم کهن در خانه 
بزرگ خانواده جمع می شوند و  ثانیه به ثانیه این شب را با خاطرات 
خوب در کنار بزرگترهای فامیل می گذرانند؛ طولانی ترین شب سال 

که رسم و رسومی مختلف و البته خاص دارد.
یلدا یک سنت باستانی است؛ ایرانیان در طول چند هزار سال 
آخرین شب پاییز که بلندترین و تاریک ترین شب سال است تا 
سپیده دم بیدار می مانند و در کنار یکدیگر این سنت باستانی را 
جشن می گیرند، تا تاریکی و سردی روحیه آنها را تضعیف نکند و 

زمستان را به خوبی پشت سر بگذارنند.
ترانه محمدی متخصص گوارش و کبد  درباره خواص آجیل اظهار 
کرد: یکی از تنقلات پر مصرف شب یلدا آجیل است؛ آجیلی که در 
شب یلدا استفاده می شود شامل پسته، بادام، گردو و فندق است و 
در بعضی مناطق کشور از میوه های خشک نیز به عنوان آجیل شب 

یلدا استفاده می کنند.

آجیل؛ تنقلاتی مفید برای کودکان
این متخصص گوارش و کبد با اشاره به اینکه آجیل به عنوان 
سالم ترین تنقلات شناخته شده است، گفت: آجیل دارای فیبر 
بالایی است و افراد می توانند از آن برای درمان یبوست، چاقی، 
انواع سرطان ها از جمله سرطان معده و روده  استفاده کنند؛ آجیل 
دارای انواع ویتامین های گروه E و B، روی، کلسیم، فسفر و پتاسیم، 

منیزیم، ویتامین A و پروتئین است.

آجیل سرشار از کلسیم
محمدی ضمن تاکید بر اینکه مواد موجود در آجیل به سلامت بدن 
کمک می کند، بیان کرد:  وجود موادی مانند روی، کلسیم، فسفر 
و پتاسیم، منیزیم و ویتامین A  در آجیل موجب افزایش تراکم 
استخوان و جلوگیری از ریزش مو و چین و چروک پوست، درمان 
افسردگی، افزایش قدرت بینایی و رفع خستگی و گرفتگی عضلات 
می شود. چربی موجود در آجیل از نوع مضر نیست، اما افراد در 
مصرف آن نباید زیاده روی کنند چرا که این ماده خوراکی دارای 
کالری بالایی است و برای جلوگیری از افزایش وزن در خوردن آن 

باید اعتدال رعایت شود.

آجیل مفید برای سلامت بدن
این متخصص گوارش و کبد با بیان اینکه مصرف آجیل به عنوان 
بخشی از یک رژیم غذایی سالم و متعادل است، بیان کرد: مصرف 
آجیل برای حفظ سلامت قلب بسیار مفید است؛ در حقیقت 
مصرف گردو، بادام و سایر مغز ها سبب کاهش کلسترول خون 
می شود و از آنجایی که شرایط نگهداری و حمل این مواد راحت 
است مصرف آن برای کودکان بسیار توصیه می شود و از آن می توان 
به عنوان میان وعده ای مغذی استفاده کرد. محمدی با اشاره به اینکه 
بسیاری از آجیل ها دارای میزان خوبی از اسید های چرب امگا 3 
هستند، یادآوری کرد:  امگا 3 از انواع مفید اسید های چرب است و 
به سلامت قلب کمک می کند، این اسید های چرب در مواد دیگری 
مانند گوشت و بسیاری از ماهی ها هم یافت می شوند ولی آجیل 

یکی از بهترین منابع گیاهی آن است.

سلامت

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )1۵(

» فیل« و معانی متفاوت و واقعی آن
در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که 
برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. 
من بعد در این ستون، »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 1۶:  
بهترین منابع را برای تیم خود فراهم کنید

اگر تیم شما برای شما ابزاری است که به جلال و شکوه برسید، 
پس منابع و اطلاعاتی را که در اختیار آن قرار می دهید نیز، ابزاری 
است که او را به این هدف سوق می دهد. بسیاری از مدیران فکر 
می کنند که با ناقص گذاشتن اطلاعات و ابزار کافی چیزی فوق 
العاده نصیبشان می شود - که آن را در کجا استفاده کنند؟ بهشت؟ 
فکر نکنم- شما باید بهترین منابع را در اختیار تیم خود قرار دهید. 
با محروم کردن تیم، شانس شکوفایی و به جلو راندن شما نیز کم 

خواهد شد. 
من مدیران زیادی را می شناسم که می گویند:»کمی از آن چه نیاز 

دارند ذخیره می کنم، شاید روزی به کار بیاید.« 
باید بهترین ها را برای تیم خود فراهم کنید تا بتوانند بهترین 
کارهایی را که به نفع شماست ارائه دهند. اگر افراد شما به تکنولوژی 
نیاز دارند؛ حتی اگر قرار باشد آسمان و زمین را کنار هم بیاورید 
برای آن ها فراهم کنید. اگر به کارمندان بیشتری نیاز دارند، اگر به 
دستگاه های بزرگتر و مجهزتر نیاز دارند، اگر ابزاری با کیفیت بالاتر 
می خواهند، همه را فراهم نمایید. هرچه نیاز است، برای این است 
که کار صحیح تر، سریع تر، بهتر و ارزان تر و مرغوب تر ارائه کنند؛ 
پس آن ها را تهیه کنید. حتی اگر قرار است برای فراهم کردن آن ها 
بودجه بیشتری بگذارید، یا از کسی خواهش و تمنا کنید، مشاجره 

کنید، یا هر کار دیگری بکنید و آن ها را فراهم نمایید.
به طور قطع، نمی توانید از آن ها انتظار داشته باشید که )الف( 
بهترین تلاش را بکنند و )ب( با انگیزه باشند، اما شما در حقشان 
کوتاهی کنید! آن ها با افراد دیگر صحبت می کنند؛ همکاران دیگر 
در همان سازمان یا شرکت، یا دوستانی که در شرکت های دیگر 
دارند، آن ها متوجه می شوند که شما چه موقع آن ها را در کبود 
قرار داده اید و این سبب می شود در کارشان کوتاهی کنند و دلسرد 

شوند و این به ضرر شماست.

مردی شروع به کندن یک چاه کرد. پس از حفر ده متر، هنوز به آب نرسیده بود. از رسیدن به آب ناامید شد و حفر چاه در جای دیگری را آغاز کرد. این بار پس از پانزده 
متر حفاری، هنوز اثری از آب دیده نمی شد. مکان دیگری را برگزید و چاهی عمیق تر از دفعات دیگر حفر کرد اما این بار هم به آب نرسید. خسته و ناامید پس از حفر 

مجموع حدود پنجاه متر چاه، از کندن چاه منصرف شد.
مدتی بعد، مرد دیگری سراغ چاه اولی که مرد قبلی کنده بود رفت و به کندن چاه ادامه داد و در عمق پنجاه متری به آب رسید!

حفر چاه

دیدنی ها
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی ایرج عرب که از هفته قبل به عنوان سرپرست باشگاه پرسپولیس معرفی شده این روزها، شرایط 
پرچالشی را روبروی خود می بیند از وزارت ورزش و جوانان خبر می رسد ایرج عرب یکی از گزینه های 
مدیریت اداره کل ورزش و جوانان استان البرز است و این احتمال وجود دارد که او راهی استان البرز شود.

عرب مدیر کل ورزش و جوانان البرز می شود!

برنده مدال برنز وزن 9۲ کیلوگرم کشتی آزاد 
جهان اعلام کرد که قصد دارد برای المپیک 

به وزن 97 کیلوگرم برود.
کریمی،  هوادار«،علیرضا  گزارش»دنیای  به 
درباره استعفای رسول خادم و سرمربیگری 
کشتی  ملی  تیم  در  محمدی  غلامرضا 
گذشته  سال های  غلام  آقا  کرد:  اظهار  آزاد 
بزرگسالان  جمله  از  مختلف  رده های  در 
سرمربیگری کرده و از تجربه زیادی برخوردار 
است که می تواند به کشتی کمک کند. او بعد 
از مدت ها باز هم سرمربی تیم ملی شده و 
باید کار را شروع کنیم و امیدوارم رو به جلو 

حرکت کنیم.
آزادکار اوزان 86 و  9۲ کیلوگرم ایران افزود: 
همه کسانی که با رسول خادم کار کرده اند 

می دانند او از همه وجود خود برای کشتی 
مایه می گذاشت و هیچوقت خسته نمی شد. 
خادم 7 سال برای کشتی زحمت کشید اما در 
نهایت اتفاقاتی افتاد که ترجیح داد دیگر نماند. 
در این مدت اتفاقات نادر و عجیبی رخ داد که 

باعث شد خادم دیگر به کار ادامه ندهد.
وی با اشاره به بدشانسی کشتی گیران ایران 
در رقابت های جهانی مجارستان گفت: درست 
است یک کشتی گیر اصلا نباید کاری با قرعه 
داشته باشد. خود من نیز هیچ وقت به قرعه 
توجهی نمی کنم اما واقعا ما به لحاظ قرعه 
با بدترین وضع ممکن روبرو شدیم. حسن 
ترین  اصلی  به  اول  دور  همان  در  یزدانی 
رقیبش خورد یا پرویزهادی که باید به فینال 
می رسید اما در سخت ترین گروه ممکن قرار 

گرفت. رضا اطری، عزت اکبری و... نیز هر 
کدام بدشانسی آوردند و در ثانیه های پایانی 
شکست خوردند. در مجموع تیم بدشانسی 
آورد وگرنه نتایج جهانی مجارستان اصلا حق 

کشتی ایران نبود.
دارنده ۲ مدال برنز جهان در ادامه و در پاسخ به 
این سوال که با توجه به حضور کشتی گیرانی 
همچون حسن یزدانی، محمدجواد ابراهیمی 
و ... و شلوغ بودن وزن 86 کیلوگرم، قصدی 
برای تغییر وزن خود دارد یا خیر گفت: برای 
المپیک که قطعا بدنبال تغییر وزنم هستم و 

باید به 97 کیلوگرم بروم. البته باید در آن 
بهترین  وزنی ام  شرایط  به  توجه  با  و  زمان 

تصمیم را بگیرم.
کریمی در پایان درباره قهرمانی تیمش در 
اینکه  و  جهان  باشگاه های  جام  رقابت های 
سطح فنی رقابت ها بسیار پایین بود نیز، گفت: 
از اینکه توانستیم بار دیگر عنوان قهرمانی را 
کسب کنیم خوشحالم. درباره سطح کیفی 
رقابت ها نیز غیبت تیم آمریکا تاثیرگذار بود 
اما مسابقات در مجموع سطح کیفی نسبتا 

خوبی داشت.

صمد نیکخواه بهرامی کاپیتان تیم ملی بسکتبال 
بعد از چند ماه در گفت و گویی سکوت خود را 
شکست و پیرامون حواشی اخیر و غیبتش در 

بازی های اخیر تیم ملی به صحبت پرداخت.

به گزارش»دنیای هوادار«، نزدیک به ۲۰ سال 
حضور در تیم ملی. اگر فقط به سختی هایی که 
ممکن است برای یک ورزشکار در این مسیر به 
وجود بیاید، فکر کنیم؛ متوجه می شویم که صمد 
برای بسکتبال  تنها چیزی  نه  بهرامی  نیکخواه 
ایران کم نگذاشته، بلکه او را می توان یکی از 

اسطوره های به یاد ماندنی این رشته نامید.
سرمربی  عجیب  تصمیم  خاطر  به  وقتی  حتی 
آلمانی و رییس فدراسیون وقت ۲ سال از تیم 
ملی دور شد، رفتار عجیبی از این بازیکن بزرگ 
و باتجربه ندیدیم. چه بسا که او بعد از این مدت 
هم خیلی زود دعوت دوباره به تیم ملی را قبول 

کرد و یکی از عوامل تاثیرگذار در جریان نایب 
و  آسیایی ۲۰18  های  بازی  در  ایران  قهرمانی 

راهیابی به جام جهانی ۲۰19 بود.
کاپیتان تیم ملی بسکتبال که در چند ماه اخیر 
در قبال برخی اتفاقات حاشیه ای سکوت کرده 
بود، درباره مسائلی که پیرامون خودش و تیم 

ملی وجود دارد، به صورت مفصل صحبت کند.

وقت برگشت به تیم ملی فکر آینده نبودم
اواخر سال گذشته که دوباره به تیم ملی دعوت 
زمانی  چه  تا  که  نبودم  این  فکر  به  اصلا  شدم، 
یک  اصلا  کنم.  بازی  ملی  تیم  برای  توانم  می 
تا  بگوید  نمی تواند  وقت  هیچ  ورزشکار حرفه ای 
چه زمانی توانایی بازی کردن دارد چون هر اتفاق 
غیرمنتظره ای ممکن است رخ دهد. مگر من وقتی 
بچه بودم، می دانستم که قرار است بازیکن تیم ملی 
شوم؟ شاهین طبع شخصا بعد از اینکه سرمربی تیم 

ملی شد، با من صحبت کرد و گفت می توانی به تیم 
ملی کمک کنی. من هم مثل همیشه و با کمال 

میل دعوت به تیم ملی را پذیرفتم.

از شاهین طبع نپرسیدم چرا 2 سال قبل مرا 
دعوت نکردید

آخرین باری که من در تیم ملی بودم و بعد از آن 
دیگر دعوت نشدم، شاهین طبع به عنوان مربی 
در تیم ملی بود؛ اما هیچ وقت از او نپرسیدم که 
چرا ۲ سال قبل مرا دعوت نکردید. خودم را مجاز 
به سوال در این باره از سرمربی تیم ملی نمی 
دانند که در آن دوره هم  البته همه می  دانم. 
محمود مشحون می خواست من در تیم ملی 
نباشم و این موضوع ربطی به شاهین طبع و حتی 
بائرمن، سرمربی تیم ملی نداشت. حالا شاهین 
اما  یا مخالف؛  بوده  این تصمیم  یا موافق  طبع 

تصمیم گیرنده فرد دیگری بوده است.

من راضی، سرمربی راضی؛ چه کسی ناراضی بود؟
من بعد از بازی های حرفی از خداحافظی نزدم چون 
اصلا قصد خداحافظی نداشتم. الان هم شرایطم با 
گذشته فرقی نکرده و تاکید می کنم با هیچ کس 
مشکلی ندارم. قبل از اینکه پنجره چهارم انتخابی 
جام جهانی برگزار شود، با شاهین طبع صحبت 
کردم و او را در جریان مشکلاتم گذاشتم. بازهم 
تصمیم بر این شد که من مقابل فیلیپین بازی کنم 
و تیم ملی را در سفر به ژاپن همراهی نکنم. همیشه 
افرادی هستند که در اینگونه موارد اذیت می کنند 
و شایعه می سازند. منطقی بودن یا نبودم اینکه من 

در بازی با ژاپن همراه تیم ملی نبودم و به سفر رفتم 
را من و شاهین طبع تعیین می کنیم. بازیکن راضی، 
سرمربی راضی، نمی دانم چه کسی ناراضی بود که 

پشت سر من حرف هایی را مطرح کردند.

می خواهند معروف شوند و پشت من حرف 
می زنند!

متاسفانه که این را می گویم؛ اما برخی آدم ها 
مریض هستند. آنهایی که مدتی دنبال پست و مقام 
می گردند، حرف هایی را می زنند که خودشان 
هم به آن حرف ها اعتقاد ندارند. من نزدیک به 
۲۰ سال برای تیم ملی بازی کردم. واقعا اگر کسی 
بخواهد بگوید از ترک کردن اردوی تیم ملی برای 
بازی با فلان تیم قصد و غرضی داشتی، خنده دار 
است. کسانی این صحبت ها را مطرح می کنند 
که حضورشان در بسکتبال مقطعی است و می 
خواهند معروف شوند! من با این همه سابقه بازی 
کردن برای تیم ملی پیش خودم می گویم این افراد 
ارزش جواب دادن ندارند چون هدفشان کمک به 
تیم ملی و بسکتبال نیست. به این افراد توصیه می 
کنم با من کاری نداشته باشند چون اصلا برایم 

مهم نیستند.

نتوانستم زودتر بیایم؛ به شاهین طبع هم گفتم
انفرادی  به صورت  آمریکا  در  ماه  این چند  در 
با تیمی  انفرادی  اما تمرین  تمرین کرده بودم؛ 
فرق دارد. وقتی برای اردوی اخیر تیم ملی دعوت 
شدم، حس کردم نمی توانم مثل همیشه خودم 
بازی کنم. با سرمربی تیم ملی هم صحبت کردم 

و او را در جریان وضعیتم قرار دادم. با این حال 
مطمئن باشید اگر می توانستم در آن برهه به 
ایران بیایم، حتما تیم ملی را همراهی می کردم 
چون یک دقیقه بازی کردن برای تیم ملی هم 
برای من با ارزش است. اگر می خواستم تیم ملی 
را همراهی کنم، حداقل باید ۲ هفته زودتر به 
ایران می آمدم و در تمرینات تیم ملی حاضر 

می شدم.

غیبتم  دلیل  تنها  ندارم؛  کسی  با  اختلافی 
مسائل شخصی بود

واقعا شرمنده همه بازیکنان، مربیان و فدراسیون 
شدم که نتوانستم تیم ملی را همراهی کنم. البته 
نبودم. شخصیتم  آماده  کاملا  بدنی هم  نظر  از 
طوری است که دوست ندارم کسی مرا حتی با 
8۰ درصد آمادگی ببیند و ترجیح می دهم زمانی 
در تیم ملی باشم که صددرصد آماده ام. مطمئن 
تنها  و  ندارم  اختلاف  با هیچ کسی  باشید من 
دلیل غیبتم در تیم ملی همین مسائلی بود که 
گفتم. هر کسی هم که پشت سر من حرف زده، 
خودش می داند و خدای خودش. من آدم رُکی 
هستم و اگر مساله خاص دیگری باشد، مطمئن 
باشید که می گویم. البته برایم عجیب بود که 
در این مدت نقل قول هایی از من شد. خدا را 
شکر رابطه ام با خبرنگاران هم که خوب است 
و با آنها در ارتباط هستم، نمی دانم چرا از من 
نقل قول هایی کردند که واقعیت نداشت. شاید 
جوانتر بودم، نمی توانستم خیلی حرف ها را بزنم؛ 

اما الان با هیچ کس تعارف ندارم.

سکوت صمد شکست؛ 

می خواهند معروف شوند و پشت من حرف می زنند!

رقابت 1۵8 تیم 
در رشته های مختلف در البرز

مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز با بیان اینکه »مسابقات کارکنان 
دولت نقطه عطفی برای نهادینه کردن ورزش در ادارات است«، از 

رقابت بین 158 تیم در رشته های مختلف این مسابقات خبر داد.
به گزارش»دنیای هوادار«،امیر غفرانی اظهار کرد: بر اساس شاخص 
وزارت ورزش و جوانان، این دومین سال متوالی است که اداره کل 
ورزش و جوانان البرز اقدام به برگزاری این رقابت های مهیج می کند.
وی با اشاره به اثرگذاری این مسابقات در روحیه کارکنان، افزود: 
امیدواریم برگزاری چنین رویدادی بتواند موجب نشاط و تندرستی 
بیشتر کارمندان دولت شده و در نتیجه خدمت رسانی این عزیزان به 

مردم شریف را نیز بیش از پیش بهبود بخشد.

ترابی: انتظار ها از تیم ملی بالاست
هافبک تیم ملی فوتبال ایران می گوید با توجه به عملکرد تیم ملی 

در جام جهانی انتظارها از این تیم براای جام ملت های آسیا بالاست.
سختی  گفت:بازی های  ترابی،  هوادار«،مهدی  گزارش»دنیای  به 
پیش رو داریم. با توجه به عملکرمان در جام جهانی ۲۰18 روسیه 
انتظارها از ما بالا است. همه بازیکنان تمام تلاش خود را خواهند کرد 

تا بهترین نتیجه را کسب کنند.
این هافبک تیم ملی در پایان درمورد حضورش در ترکیب اصلی تیم 
ملی اظهار کرد: تمام تلاش خود را می کنم که بتوانم خوب کار کنم و 
ان شاءالله بتوانم برای تیم مفید باشم. اگر فرصت بازی پیدا کردم تمام 

تلاش خود را می کنم تا بتوانم عملکرد خوبی داشته باشم.

برگزاری سومین همایش ملی ورزش
 در کودکی

سومین همایش ملی ورزش در کودکی با هدف استعدادیابی و بررسی 
ناهنجاری ها و آسیب های ورزش در کودکان در دانشکده تربیت بدنی 
دانشگاه خوارزمی برگزار می شود. به گزارش»دنیای هوادار«،دکتر 
علیرضا الهی درباره سومین همایش ملی ورزش در کودکان اظهار 
کرد: سومین همایش ملی ورزش در کودکان با همکاری آکادمی ملی 
المپیک و معاونت تربیت بدنی و تندرستی آموزش و پرورش با هدف 
تخصصی کردن ورزش در حیطه ی کودکان و بررسی آسیب ها و رشد 
و یادگیری حرکتی در کودکان برگزار می شود. در حقیقت با برگزاری 
این همایش به دنبال آن هستیم تا مطرح کنیم ناهنجاری ها در 

کودکان چگونه تشخیص داده می شود.

اخبار استان

واقعا VAR را می پذیریم؟
ایران، خیلی ها  فوتبال  به داوری در  اعتراض  بالا رفتن تب  با 
این  یا VAR شده اند.  از کمک داور ویدئویی  استفاده  خواهان 
تکنولوژی که در جام جهانی از سوی فیفا به کار گرفته شد، با 
بازبینی ویدئویی تصاویر به داوران کمک می کند که در لحظه 
تصمیم شان را تغییر بدهند. حالا ما کاری به دشواری  های تأمین 
سخت افزاری این سیستم نداریم، اما خداوکیلی اگر همین فردا 
کمک داور ویدئویی وارد ایران شود و سر صحنه نظرش را بگوید، 
 VAR تیم های ایرانی دیگر دست از اعتراض می کشند؟ یعنی اگر
مثلا حکم به اخراج دانشگر در بازی با پدیده می داد، بعد از مسابقه 
دیگر هیچ کس نمی گفت فلان کارشناس معتقد است این صحنه 
اخراج نداشت؟ یادمان باشد VAR هم در نهایت شامل اعمال نظر 
نیروی انسانی می شود و ما باید فرهنگ پذیرش رأی آن را پیدا 
کنیم. در جام جهانی تنها تیمی که بعد از بازبینی ویدئویی هم به 

تصاویر اعتراض داشت، ایران بود!

نگاه هوادار

نیازمند:
خوشحالم که به تیم ملی دعوت شدم

بازیکن تیم ملی فوتبال ایران 
گفت: برای رسیدن به تیم ملی 
خیلی تلاش کردم، ولی مطئن 
باشید از این پس بیشتر تلاش 

خواهم کرد.
 به گزارش»دنیای هوادار«،پیام 
نیازمند در خصوص شرایط این 
در  فوتبال  ملی  تیم  روز های 
آستانه اردوی قطر اظهار داشت: 

خوشحالم که در جمع بازیکنان تیم ملی و کادرفنی خوب تیم ملی 
هستم و از اینکه به تیم ملی دعوت شدم به شدت خوشحال هستم.

وی افزود: امیدوارم پس از سال های سال این بار اتفاق خوبی در جام 
ملت ها برای کشورمان رقم بخورد و من هم تلاش می کنم تا در تیم 
ملی بمانم. تا اینجا برای رسیدن به تیم ملی خیلی تلاش کردم، ولی 

مطمئن باشید از این پس بیشتر تلاش خواهم کرد.
برای  امسال  کرد: من  تصریح  ایران  فوتبال  ملی  تیم  دروازه بان 
رسیدن به تیم ملی خیلی تلاش کردم و با دعوت شدن از سوی 
کی روش قطعا انگیزه ام برای ادامه راه بیشتر خواهد شد. امیدوارم 
روز های خوبی برای فوتبال ایران و تیم ملی در پیش باشد تا مردم 

ما همیشه خوشحال باشند.

خبر

بازنشسته ای که هنوز پشت میزش است
معاون امور بانوان وزارت ورزش که یکی از بازنشسته های این 
وزارتخانه بود، باوجود کنار گذاشته شدن همچنان پشت میزِ 
دفترش حضور دارد و جانشینش هم در دفتر دیگری به فعالیت 

می پردازد!
به گزارش»دنیای هوادار«،فریبا محمدیان جزو آخرین بازمانده 
های بازنشسته در ورزش بود که 1۰ روز پیش طبق یکی از 
احکام صادر شده از سوی مسعود سلطانی فر مجبور به ترک 

پست خود از معاونت امور بانوان وزارت ورزش شد. 
مسعود  ورزشِ  وزارت  در  تغییرات  آغاز  با  همزمان  محمدیان 
سلطانی فر وارد این وزارتخانه شد. وی که از تیرماه سال 9۲ 
ریاست فدراسیون اسکیت را بر عهده داشت، اول دی ماه سال 
95 حکم خود را  از وزیر ورزش گرفت و به طور رسمی جایگزین 

رباب شهریان در معاونت امور بانوان شد. 
این انتصاب در حالی انجام شد که محمدیان مهرماه سال 88 
بازنشستگی ۲۰ ساله خود را از وزارت آموزش و پرورش دریافت 
کرده بود. همین مسئله انتصاب وی به عنوان معاون وزیر ورزش 

را به لحاظ قانون مند بودن با ابهامات زیادی مواجه کرد. 
البته آن زمان بازنشستگی شامل حال معاونان نمی شد اما قانون 
اصلاحی برای منع به کارگیری بازنشسته ها شامل حال معاونان 
وزرا هم می شود و بر این اساس فریبا محمدیان به عنوان یک 
بازنشسته صندلی خود را در معاونت بانوان به فرد دیگری داد 

البته به صورت صوری و ظاهری!
زهرا موسوی مدیر کل امور زنان فردی است که با حکم مسعود 
بانوان منصوب شده  معاونت  عنوان سرپرست  به  فر  سلطانی 
است. موسوی بعد از رفتن محمدیان از فدراسیون اسکیت هم 

سرپرستی این فدراسیون را بر عهده گرفت. 
وی با وجود گذشت بیش از یک هفته از حکم جدیدی که وزیر 
برای او صادر کرده هنوز به صورت رسمی عهده دار سرپرستی 
معاونت بانوان نشده و حداقل در دفتر مربوط به این معاونت 
مستقر نشده است. خبرنگار مهر کسب اطلاع کرده که محمدیان 
با وجود بازنشستگی و ترک پست، همچنان در محل کار خود در 
بخش معاونت بانوان وزارت ورزش مستقر است و زهرا موسوی 

هم در دفتر سابق خود پیگیر فعالیت هایش است! 
طی ماه های گذشته فریبا محمدیان رایزنی هایی داشت تا از 
وزارتخانه سابق محل اشتغال خود یعنی آموزش و پرورش مجوز 
بازگشت به کار بگیرد. خبرگزاری مهر نیز در گزارشی با عنوان 
»دور زدن قانونِ بازنشستگی به شیوه معاون وزیر ورزش« به این 
موضوع پرداخت. تا به امروز البته این رایزنی ها نتیجه نداشته اما 
ظاهرا محمدیان همچنان پیگیر موضوع است تا با کسب مجوز 
لازم، جایگاه خود را در معاونت بانوان حفظ کند و احتمالا به 
همین دلیل است که هنوز میز و صندلی و در کل دفتر خود را 

تحویل نداده و خیلی جدی پیگیر امور این معاونت است. 
محمدجواد عباباف مدیرکل حراست وزارت ورزش هم از جمله 
با  همزمان  و  بازنشستگی شد  قانون  مشمول  که  بود  افرادی 
فریبا محمدیان، ترک پست کرد. صانعی معاون وی به عنوان 
سرپرست این بخش معرفی شد که تا زمان تعیین و معرفی 
مدیر جدید، به رتق و فتق امور حراست ورزش رسیدگی کند. 
البته عباباف نیز کماکان در ساختمان وزارت ورزش تردد دارد 
و بر برخی فعالیت های حوزه ای که ماه ها مدیریت آن را عهده 

دار بود، نظارت دارد.

بانوان  میز  روی  تنیس  ملی  تیم  عضو 
کشورمان گفت: باشگاه نامی نو در حال 

حاضر حمایت خوبی از بانوان دارد.
به گزارش»دنیای هوادار«،مریم صامت، 
نامی نو  میز  روی  تنیس  تیم  بازیکن 
اصفهان، درباره مرحله اول مسابقات لیگ 
برتر بانوان در گفتگو با خبرنگار برنا عنوان 
کرد: سطح مسابقات نسبت به سال های 
گذشته بالا رفته است. بازیکن ها از نظر 
فنی پیشرفت خوبی کردند که قطعا باعث 

جذابیت مسابقات خواهد شد.
وی ادامه داد: لیگ بانوان امسال هشت 
تیمی شده است، بدون شک هرچقدر 
تعداد تیم ها بیشتر باشد کیفیت مسابقات 

و بازی بازیکن ها نیز بالا می رود. امسال 
اکثر تیم ها با ترکیب خوب و کامل در 
لیگ حاضر شدند و به صراحت می توان 

گفت همه شانس قهرمانی دارند.
عضو تیم ملی تنیس روی میز بانوان اضافه 
کرد: تیم نامی نو یکی از تیم های خوب 
امسال محسوب می شود. هدف ما قهرمانی 
توانمان  تمام  با  بنابراین  است.  لیگ  در 

می جنگیم تا به هدف مان دست یابیم.
وضعیت  درخصوص  پایان  در  وی 
آهن  ذوب  باشگاه  بدهی  و  قراردادها 
خاطرنشان کرد: باشگاه نامی نو در حال 
دارد.  بانوان  از  خوبی  حمایت  حاضر 
قراردادهایمان  وضعیت  خوشبختانه 

نسبت به گذشته خیلی بهتر شده است. 
امیدوارم روند همه تیم ها این گونه باشد 
چون تنها راه درآمد ما همین مبلغ اندکی 

است که از باشگاه ها دریافت می کنیم.
از  همچنان  ما  متاسفانه  گفت:  صامت 
باشگاه  طلبکاریم.  خود  قبلی  تیم های 
ذوب آهن هنوز با گذشت ۲ سال طلب 
بازیکن ها را پرداخت نکرده است. قرارداد 
بازیکنان فوتبال ذوب آهن همه رقم بالایی 
دارد با این وجود پول آنها پرداخت می شود 
ولی پول اندک ما هنوز تسویه نشده است. 
بارها در این رابطه به باشگاه مراجعه کردیم 
ولی نتیجه نداده بنابراین شکایت کردیم و 

تا رقم آخر قراردادمان را خواهیم گرفت.

مریم صامت:
مدعیان زیادی برای قهرمانی در لیگ وجود دارد

گفت:  کشتی  فدراسیون  سرپرست 
وزارت ورزش و جوانان با توجه به اینکه 
متولی ورزش است تا الان نشان داده 
انجام  کسی  از  خاصی  جانبداری  که 
نداده و در نهایت این اعضای مجمع 
فدراسیون هستند که رییس آینده را 

انتخاب خواهند کرد.
بنی  به گزارش»دنیای هوادار«،حمید 
جوانان  و  ورزش  وزارت  افزود:  تمیم 
برای برگزاری مجمع انتخاباتی ایراداتی 
از جمله برگزاری مجمع انتخاباتی پنج 
هیات استانی گرفته بود که فکر می 
آنها  انتخابات  ماه  دی  اوایل  تا  کنم 

برگزار شود.

از  دیگر  یکی  داشت:  اظهار  وی 
موضوعات، بحث بازنشستگان بود که 
نمی  فکر  و  شده  حل  نیز  مورد  این 
انجام  برای  دیگری  خاص  مورد  کنم 
فراخوان ثبت نام وجود داشته باشد و 
با هماهنگی بین فدراسیون کشتی و 
وزارت ورزش در اسرع وقت ثبت نام از 

نامزدهادی انتخاباتی را آغاز می کنیم.
بنی تمیم در پاسخ به این سوال که آیا 
وزارت ورزش و جوانان از گزینه خاصی 
حمایت می کند یا خیر، تصریح کرد: 
با توجه به اینکه این وزارتخانه متولی 
که  داده  نشان  تاکنون  است،  ورزش 
حداقل در خصوص کشتی، جانبداری 

اصلا  و  نداده  انجام  کسی  از  خاصی 
ثبت نامی شروع نشده که نامزدهای 
انتخاباتی حضورشان قطعی شده باشد.

وی ادامه داد: فکر نمی کنم که وزارت 
ورزش و جوانان میل و رغبتی داشته 
باشد که بخواهد از نامزد خاصی دفاع 
کند و همه کسانی که تاکنون نام آنها 
برای حضور در فدراسیون کشتی مطرح 
شده از بزرگان و صاحبنظران این رشته 
هستند و برای وزارت ورزش فرقی ندارد 
که کدامیک از آنها بخواهد برای ریاست 
فدراسیون انتخاب شود و ضمن آنکه در 
نهایت این مجمع است که رییس آینده 

را انتخاب خواهد کرد.

سرپرست فدراسیون کشتی:
وزارت ورزش جانبداری از شخص خاصی ندارد

قهرمان البرزی کشتی ایران:

 برای المپیک به وزن
 ۹۷ کیلوگرم می روم

مرتضی خادمی با ابراز خرسندی از حضور دو 
نماینده این استان در لیگ کشور گفت: تیم 
مقاومت ظرفیت و توان لازم برای صعود به 

لیگ برتر را دارد.
به گزارش»دنیای هوادار«،مرتضی خادمی دبیر 
هیئت هندبال استان البرز اظهار کرد: در فصل 
جاری لیگ هندبال کشور شاهد حضور دو تیم 

بانوان وآقایان البرز هستیم.
وی افزود: در لیگ برتر تیم بانوان با حمایت هیئت 
هندبال استان  حضور یافته است و در تشکیل تیم 

از ظرفیت های بومی استفاده شده است.
خادمی ادامه داد:در بخش آقایان نیز تیم در 
قالب یک همکاری مشترک میان هیئت استان 
البرز در لیگ یک کشور  و باشگاه مقاومت 

شرکت کرده است.

دبیر هیئت هندبال استان البرز با تاکید براینکه 
تیم مردان مقاومت توان لازم برای صعود به لیگ 
برتر کشور را دارد گفت: دو تیم از لیگ 16 تیمی 
دسته یک راهی لیگ برتر می شوند و رقابت تیم 
ها بسیار نزدیک و فشرده است با این حال این 
توان و ظرفیت را در تیم استان می بینیم که 
یکی از تیم های صعود کننده به لیگ برتر باشیم.

خادمی در پایان با اشاره به اینکه حضور دو 
تیم از البرز در لیگ کشور نشانگر ظرفیت های 
بالای این ورزش توپی است گفت: هندبال در 
البرز با مشکلات فراوانی از جمله نبود سالن 
اختصاصی تمرین مواجه است اما با این وجود 
تلاش کرده ایم جایگاه البرز در کشور حفظ 
شود و حضوری پررنگ در رویدادهای باشگاهی 

و ملی داشته باشیم.

دبیر هیئت هندبال استان البرز:
»مقاومت« توان صعود به لیگ برتر هندبال کشور را دارد

ابراهیم جوادی، عضو شورای فنی کشتی آزاد 
گفت: روزی که خادم از فدراسیون کشتی رفت 
گفت به این خاطر می روم که کشتی ضرر نکند 
و تا زمانی که هستم به کشتی پول نمی دهند.

جوادی  هوادار«،ابراهیم  گزارش»دنیای  به   
در خصوص این که در جلسه شورای فنی 
که امروز برگزار خواهد شد، در خصوص چه 
مسائلی صحبت می شود، اظهار داشت: دیروز 
با من تماس گرفتند و گفتند که دوشبنه 

جلسه شورای فنی خواهد بود.
انتخاب  درباره  چرا  که  این  مورد  در  وی 
دستیاران محمدی در تیم ملی کشتی آزادی 
اعضای شورای فنی مشورت نشد، گفت:  با 
شاید دلیل جلسه امروز شورای فنی هم این 
موضوع باشد و احتمالا قرار است در خصوص 

دستیاران محمدی که معرفی شده اند صحبت 
شود.

عضو شورای فنی کشتی آزاد در پاسخ به این 
سوال که استعفای اعضای این شورا به کجا 
انجامید، تصریح کرد: ما استعفا کرده بودیم اما 
تا زمانی که تیم فعلی فدراسیون حضور دارند 
ما هم هستیم تا مشکلی برای کشتی ایجاد 
انتخاب  فدراسیون  رئیس  که  زمانی  نشود. 
شد تکلیف ما هم مشخص خواهد شد. البته 
ادامه همکاری یا عدم همکاری ما با فدراسیون 
کشتی بستگی به این دارد که رئیس آینده 
با خادم هم که  باشد.  فدراسیون چه کسی 
بمانیم.  ما  همه  داد  دستور  کردیم  صحبت 
بنی تمیم و لایق هم استعفا کرده بودند که آنها 

هم باقی ماندند.

جوادی تاکید کرد:
خادم گفت تا وقتی من هستم به کشتی پول نمی دهند

سوژه روز
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

جدول کلمات متقاطع - 1
افقی :

1- چاپلوس و چرب زبان - دروغ بزرگ - سد بزرگ 
مصر

۲- عدد نخست - رایحه
3- عدد ماه - فرمان اتومبیل - »بالا«ی فرنگی

4- فلز چهره - حرف انتخاب - »تلخ« تازی
- حرف   ! بچه می کشد   - 5- صحبت خودمانی 
نخست و حرف سوم شاهکار »گابریل گارسیا مارکز«

افزاری  نرم  برنامه   - جمله  در  مفعول  نشانه   -6
مخصوص گوشی، تبلت و کامپیوتر

7- ضرب المثلی با این مصداق که در یک لحظه 
نمی توان دو کار مختلف را با هم انجام داد چرا که در 

نهایت هیچ کدام به سرانجام درستی نمی رسد
8- بنیانگذار ترکیه نوین - دختر آدم و حوا
9- خباز - سرود و نغمه - پول متحد اروپا

ادبیات  بنیانگذار   - رونق   - پزشکی  کارآموز   -1۰

صربستان و واضع نخستین قانون اساسی این کشور
11- تصدیق انگلیسی - رود شولوخف
1۲- شکم بند طبی - رطوبت - دریا

13- گسترش دادن - کمپانی بزرگ خودروسازی 
فرانسه

14- تمام و کمال - مرغابی - زائوترسان - به جریان 
انداختن

فوتبال  برتر  لیگ  فصل  نیم  قهرمان  نائب   -15
کشورمان - پول ژاپن - ستون دین.

عمودی:
1- گوسفند ماده - نامی دخترانه - بیرون دهان

۲- منفرد - ترکیبی آلی از دسته آلکان ها با هشت 
اتم کربن است - »نام« آذری

3- ماتم - پارچه ای  شبیه به گیپور - زهرآگین
4- کاشف میکروب - دشمن سرسخت

5- پرقدرت و کوشا
6- ماه پائیزی - سمت و جهت

7- نظریه - پیمودن
8- کوزه - نژاد سفید 

9- تیم لیگ برتری فوتبال کشورمان با مربی گری 
»افشین قطبی« - بوی ماندگی - سوره زنان

هافبک  و  کشورمان  فوتبال  پیشین  بازیکن   -1۰
بازنشسته باشگاه های استقلال و پرسپولیس

11- ابوعبدالله جعفر بن محمد )ع(
1۲- در گروه چهارم لیگ قهرمانان آسیا ۲۰19 
با تیم های السد قطر و الاهلی عربستان هم گروه 

است
13- ایالتی در آمریکا - ستاره شناس

14- نمایش عمومی فیلم - پادشاه بابل در زمان 
حضرت ابراهیم )ع( - بالا
15- پایخت کوبا - طمع.
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مهاجم تیم ملی ایران گفت: قطعا هر تیمی که به جام ملت ها می آید صد درصد برای کسب این عنوان به 
مسابقات می آید. هم تیم ملی فوتبال ایران و هم تمام تیم هایی که در این رقابت ها حضور خواهند داشت برای 

قهرمانی می آیند. ما هم تمام تمرکزمان را برای موفقیت تیم گذاشتیم.

آزمون: تمام تمرکزمان را برای موفقیت تیم ملی گذاشتیم

زارع : ملوان برای پیشرفت نیاز به 
حمایت مسئولان دارد

مربی تیم ملوان بندرانزلی با اعلام اینکه حمایت از تیم ملوان 
با پیروزی  بندرانزلی باید ادامه یابد گفت : ملوان بندرانزلی 
برای  باید  نیم فصل نخست می رود و مسولان  به تعطیلات 

پیشرفت تیم کمک کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، مازیار زارع با اشاره به اینکه مسأله 
روحی و روانی در فوتبال بسیار مهم است تصریح کرد : یکی 
از مشکلات تیم ملوان بندرانزلی چمن ورزشگاه تختی است 

که بر روی عملکرد تیم ثاتیرگذار است.
زارع با اعلام اینکه حمایت از تیم ملوان بندرانزلی باید ادامه 
یابد عنوان داشت : ملوان بندرانزلی با پیروزی به تعطیلات 
نیم فصل نخست می رود و مسولان باید برای پیشرفت تیم 

کمک کنند.
مربی تیم ملوان بندرانزلی با بیان اینکه باید به بازیکنان ملوان 
بندرانزلی رسیدگی کرد اعلام کرد : تعداد زیادی از بازیکنان 

تیم ملوان بندرانزلی به عنوان سرباز در تیم بازی می کنند.

قرعه کشی مجدد بازی های لیگ یک 
کنسل شد

با اعلام برنامه بازی های دور برگشت رقابت های فوتبال قهرمانی 
دسته اول باشگاه های کشور قرعه کشی مجدد این بازی ها منتفی 

شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، پیش تر صحبت از این بود بازی های 
دسته اول در تعطیلات زمستانی قرعه کشی شود چون هر هفته 
دو تیمی که با نفت تهران و سیاه جامگان بازی دارند استراحت می 
کنند، بر همین اساس بازی ها به جای 15 هفته در 17 هفته برگزار 

می شود.
در ابتدای فصل بازیهای دسته اول با حضور 18 تیم قرعه کشی شد 
اما نفت تهران اصلا برای شرکت در مسابقات ثبت نام نکرد و تیم 
سیاه جامگان هم با رای کمیته انضباطی کنار گذاشته شد. با این حال 
سازمان لیگ برتر در حالی که زمزمه های قرعه کشی دوباره بازی 
ها به وجود آمده بود در نهایت ترجیح داد بازی ها را با همان تقویم 
قبلی پیش ببرد تا از حاشیه های احتمالی جلوگیری کند. طبیعتا اگر 
قرار به قرعه کشی مجدد بود هفته بازی تیم ها به نسبت دور رفت با 
هم تفاوت می کرد و هم چنین میزبانی و میهمانی تیم ها با چالش 
مواجه می شد. بر همین اساس بازی های دور رفت بر اساس برنامه 

قبلی پیش خواهد رفت.

اخبار لیگ 1

نیم فصل مس با امیدواری محض؛
 پایان عملیات رفت

سعید قرایی - مس در آخرین بازی نیم فصل اول خود در 
بازی های لیگ یک این فصل، به مانند بازی های قبل خود 
بازهم داستانش را در 5 دقیقه ی آخر مسابقه ترسیم کرد وبا 
گل دیرهنگام مهدی تیکدری، با امتیاز و البته آرامش نیم فصل 

را به پایان رساند.
تیم  دو  پیروزی  وجود  با  شاید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
صدرجدول یعنی سرخپوشان و گل گهر، هواداران مس نیز با سه 
امتیاز این بازی راضی تر می شدند اما برکت یک امتیاز مس در 
این بود که نارنجی های کرمان حداقل با اخم و تخم های بعد از 
باخت به تعطیلات نمی روند چراکه بعد از این مسابقه، تحرکاتی 
نشان داد که برخی منتظر باخت مس در این بازی بودند تا 
برروی روان مس به خصوص در مقطع حساس نیم فصل پیاده 

روی کنند.
هرچند آن ها فارغ از نتایج مس به فعالیت های خود ادامه می دهند 
همانند کاری که در سال های گذشته در قالب و سناریوهای دیگر 
برای مس به خصوص در همین مقطع حساس نیم فصل انجام 
می گرفت که باید دید در مقابل، سپر مدیریتی باشگاه مس والبته 
نقشه های نادر دست نشان در کنار تقویت تیم خود، برای عبور 

هرچه سالم تراز این سدمعبر سازی ها برای مس چگونه است.
فصل قبل ودرست در همین مقطع، باشگاه مس نتوانست این 
حواشی را برای خود به خوبی مدیریت کند تا اتفاقات حاشیه ای 
بین فصل در نهایت منجر به سه شکست متوالی مس در شروع 
دور برگشت شود تا ضمن خارج شدن مس از کورس صعود، 
حاشیه سازان داخل و خارج از کرمان نیز به اهداف خود به راحتی 
دست پیدا کنند که باید دید در این فصل کادر مدیریتی و فنی 
تیم مس، در کنار توجه کاملی که به تقویت تیم خواهد داشت، 
چالش های حاشیه ای که به شکلی ضایع! خود را در چشم زده 

است مدیریت می کند.
بهرشکل مس در بازی با بادران در یکی از بازی های سخت خارج 
از خانه خود به امتیاز رسید و این تک امتیاز قطعا نتیجه نامطلوبی 
برای مس محسوب نمی شود اما اینکه مس به عادت چند بازی 
اخیر خود، صلابت دفاعی اش را از دست داده است و به راحتی، 
آن هم عمدتا به شکل های یکسان و از روی توپ های بلند، گل 

دریافت می کند، مورد نامطلوبی برای گوشزد کردن است.
پایانی  دقایق  تا  خود  اخیر  بازی های  تمامی  در  مس  اینکه 
می جنگد تا به گل برسد از نکات مثبت داستان این تیم است 
اما ترسناک  کردن بازی برای خود با اشتباهات متعدد و عدم 
استفاده از موقعیت های گل، از مواردی است که هیچ یک از 
هواداران مس دوست ندارد در شروع نیم فصل دوم برای این 

تیم همزاد باشد.

یادداشت

نیم فصل رقابت های دسته یک موسوم به لیگ آزادگان روز گذشته با انجام 7 دیدار به پایان رسید که تا به این جا سرخ پوشان پاکدشت به رهبری فرهاد کاظمی بعد از 1۵ دیدار در صدر 
جدول رده بندی قرار گرفتند. به گزارش »دنیای هوادار«، حالا که رقابت های لیگ یک به نیمه راه خودش رسیده است  تیم سرخ پوشان پاکدشت  با کسب 9 پیروزی   و 32 گل زده  بیشترین 
برد و برترین خط حمله را از آن خود کرده است تا از حالا به عنوان مدعی اول صعود خودش را معرفی کند. بعد از آنها گل گهر سیرجان )30( مس کرمان)28( شاهین شهرداری بوشهر 
)27(  در رده های بعدی قرار دارند . تا به اینجا که  هر کدام از تیم ها 1۵ دیدار را پشت سرگذاشتند،  در مجموع 2۶3 بار توپ از خط دروازه ها عبور کرده است که با توجه به 120 بازی انجام 
گرفته میانگین 2.19 گل در هر بازی به ثبت رسیده که نسبت به لیگ برتر بیشتر است . بهترین  خط دفاع شاهین شهرداری بوشهر با 9 گل خورده و بدترین خط دفاع  مس رفسنجان با  
27 خورده است ضمن اینکه  بهترین گلزن  این رقابت ها تا به این جا  پیمان رنجبری ) گل  گهر سیرجان( با 9 گل زده است و شهریار مغانلو )ملوان( اکبر صغیری)مس رفسنجان(و مهرداد 

اوخ ) گل گهر سرجان(  هر کدام  با 8 گل زده به دنبال او هستند.

»دنیای هوادار« از ترین های لیگ دسته اول گزارش می دهد؛

آمار موفق شاگردان کاظمی تا دفاع مستحکم شاهینی ها 

بیشترین برد: سرخ پوشان پاکدشت 9  پیروزی  و گل 
گهر و مس کرمان هر کدام با 8  پیروزی

بیشترین تساوی:  فجر سپاسی  8 تساوی و ملوانی ها  
با 7 تساوی در رده بعدی قرار دارند

بیشترین باخت: خونه به خونه  ، کارون اروند ، مس 
رفسنجان همگی با 8 شکست

بهترین خط حمله: سرخ پوشان پاکدشت
 32  گل زده

بهترین خط دفاع: شاهین شهرداری بوشهر با 9 گل 
خورده و فجر سپاسی با 10 گل خورده

بدترین خط دفاعی: مس رفسنجان 
 27 گل خورده

بهترین عملکرد در بازی های خانگی:
 گل گهر سیرجان با 5 برد و 2 تساوی

بهترین عملکرد در بازی های خارج خانه:
 مس کرمان 5 برد  و 3 امتیاز

بیشترین کلین شیت : شاهین شهرداری بوشهر   
8 کلین شیت

پرگل ترین دیدار:
 سرخ پوشان پاکدشت 6 نود ارومیه 0 

آمار کلی  نیم فصل  لیگ یک

مربی موفق:
فرهاد کاظمی 

)سرخپوشان پاکدشت(

آقای گل نیم فصل: 
پیمان رنجبری 
)گل گهر سیرجان(

کارشناس فوتبال ایران معتقد است حضور مربیانی 
چون کریمی، قطبی و نکونام در لیگ ایران، باعث 

جذابیت این لیگ شده است.
به گزارش»دنیای هوادار«، امیر حاج رضایی درباره 
15 هفته نخست لیگ برتر هجدهم، اظهار کرد: 
ابتدا می خواهم به تنوع مربیان اشاره کنم. مدتی 
بود که مربیان تغییر نمی کردند و فقط باشگاه آنها 
تغییر می کرد اما الان که مربیان جوان تر آمده اند 
قطعا لیگ ما جذاب تر خواهد شد. الان می بینیم در 
صدر جدول، تیم ها فاصله کمی با یکدیگر دارند که 
لیگ را در نیم فصل دوم جذاب تر می کند. لیگ ما بر 
خلاف دیدگاه کادر فنی تیم ملی، لیگ خوبی است 
که می تواند بازیکنان خوبی به تیم ملی بدهد و تقریبا 
به یک لیگ مولد تبدیل شده که بازیکن و مربی و  
داور تولید می کند. البته این تولید، نسبی است نه 
این که سیستماتیک تولید کند. با وجود این که لیگ 
ما برای مربیان تیم ملی، کم رنگ است و لژیونرها 
بیشتر در ترکیب تیم ملی هستند اما من می خواهم 
بگویم لیگ داخلی ما خیلی می تواند برای تیم ملی 

مفید باشد و نادیده گرفتن آن بی انصافی است.
وی درباره هجمه های اخیر به داوران و اشتباهات 
آنها در بازی ها هم گفت: شخصا سه نسل داوری را 
در خاطر دارم. نسل اخیر به هر دلیلی کناره گیری 
کردند. مظفری زاده و ترکی که خودشان کنار رفتند 
وقتی  رفتند.  کنار   ... و  مظفری  نوید  ادامه  در  و 
این ها کنار می روند باید برایشان جایگزین داشته 
باشیم. لیگ ما داور تولید می کند. این تولیدات و 
داوران جوان این اواخر اشتباهات زیادی داشته اند 
اما بر خلاف بعضی از باشگاه ها که بیانیه می دهند 
و مسائلی مطرح می کنند و شاید مستنداتی هم 
فکر  تماشاگر  یک  عنوان  به  من  باشند،  داشته 
نمی کنم تعمدی در کار باشد. باشگاه ها می توانند 
بگویند در بخشی هایی از مسابقه ها داوران اشتباه 

کرده اند اما شائبه ای وجود ندارد و داوران اشتباهات 
سهوی دارند.

عشق  خاطر  به  داوران  کرد:  تاکید  حاج رضایی 
خودشان می آیند و قضاوت می کنند. بابت هر بازی 
8۰۰ هزار تومان می گیرند و مگر در یک فصل، چند 
بازی را قضاوت می کنند؟ دریافتی یک داور در طول 
یک فصل از یک بازیکن درجه چندم کمتر است. 
داوران تا همین یکی، دو سال قبل حتی گوشی 
مخصوص برای ارتباط با یکدیگر را هم در اختیار 
نداشتند. مگر چه امکاناتی در اختیار داوران ماست؟ 
داوری کار بسیار سختی است چون یک انسان با 
چشم قضاوت می کند و ممکن است خطای دید 
وجود داشته باشد. اگر با این شرایط، باشگاه ها هم 

کمی رعایت کنند واقعا بهتر است.
از  دیگری  بخش  در  ایران  فوتبال  کارشناس 
آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  صحبت هایش 
نتیجه  دنبال  به  ایران  فوتبال  در  خاص  جریانی 
گرفتن یک تیم هستند یا خیر گفت: باید آگاهی 
داشته باشم تا بتوانم قضاوت کنم. من فوتبال ها را 
از طریق تلویزیون نگاه می کنم و از طریق رسانه ها 

اطلاعات می گیرم و خیلی به سیستم فوتبال ایران 
نزدیک نیستم. با اطلاعاتی که دارم این فرضیه ها را 
نمی پذیرم. حرف هایی می شونم که مثلا می خواهند 
راه  به  را  شایعه  این  یا  قهرمان شود  پرسپولیس 
می اندازند که مدیران فدراسیون، اصفهانی هستند 
و می خواهند تیم های اصفهانی قهرمان شوند. من 
این دو فرضیه که را رد می کنم چون لیگ، ماراتونی 
3۰ هفته ای است و اگر کسی مدعی این فرضیه 
است، حتما باید شواهد و ادله قوی بیاورد تا بشود 

آن را اثبات کرد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: مربیان جوان مثل 
نیازمند  آینده  برای  نکونام  جواد  و  کریمی  علی 
تجربه هستند و نباید آن ها را با نتایجشان ارزیابی 
کرد. آن ها برای لیگ ما جذابیت می آورند چون 
در دوران بازیگری بازیکنان پرافتخاری بودند. این 
افراد می توانند تماشاگر را به ورزشگاه بیاورند. در 
و سیروس  مهاجری  رضا  افرادی چون  آنها  کنار 
پورموسوی هم باید باشند و کار کنند. من معتقدم 
افرادی همچون کریمی، نکونام و قطبی لیگ ما را 

جذاب تر کرده اند

نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال از نگاه یک کارشناس

حاج رضایی: نادیده گرفتن لیگ، بی انصافی است

مدافع تیم ملی ایران بازی های دوستانه برابر لبنان، 
قطر و فلسطین را با توجه به شرایط کنونی مفید 

می داند.
به گزارش»دنیای هوادار«، رامین رضاییان گفت: 
شرایط خوبی پیش رو داریم و به قطر سفر می کنیم 
تا از امکاناتی که دارد استفاده کنیم تا بتوانیم به 
هماهنگی لازم برسیم  و در جام ملت ها موفقیت 

باشیم
مدافع ملی پوش در مورد شانس قهرمانی ایران در 
جام ملت ها اظهار کرد: بایدی برای قهرمانی وجود 
ایران  از  مردم  انتظار  که  است  درست  اما  ندارد 

بالاست چون ایران رتبه اول آسیاست و ما می دانیم 
باید این اتفاق رخ دهد. تمام تلاش خود را خواهیم 

کرد.
او افزود: در استرالیا برابر عراق آن اتفاق ها افتاد. 
فوتبال پیش  اساس  بر  بازی  اگر  در صورتی که 
عراق  به  گل  چهار  یا  سه  می توانستیم  می رفت 
فوتبال  نرفت.  پیش  فوتبالی  بازی  آن  اما  بزنیم 
غیرقابل پیش بینی است و نمی توانیم بگوییم ما 
صد درصد قهرمان هستیم. با این حال ما هدفمند 
دل  بتوانیم  ان شاءالله  و  می رویم  بازی ها  این  به 

مردم را شاد کنیم.

رضاییان در مورد بازی های تدارکاتی ایران )لبنان، 
گفت:  ملت ها  جام  از  پیش  فلسطین(  و  قطر 
امکانات و  به  با توجه  و  بازی های خوبی هستند 
شرایطی که داریم این تیم ها را می توانستیم برای 
بازی های تداکاراتی داشته باشیم. چه تیم خوب 
دیگری را می توانستیم برای بازی انتخاب کنیم؟ 
می کنند.  درخواست  زیادی  پول  دیگر  تیم های 
ما دوست داریم با تیم ملی برزیل بازی کنیم و 
سرمربی هم دوست دارد با این تیم بازی کند اما 
نمی شود. باید پول زیادی به چنین تیم هایی بدهند 

که فدراسیون پول ندارد.

رضاییان: دوست داریم با برزیل بازی کنیم اما نمی شود
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»روی کین«، کاپیتان سال های نه چندان دور 
پس  ای  مصاحبه  در  تازگی  به  سرخ،  شیاطین 
مقابل  در  منچستریونایتد  سنگین  شکست  از 
وضعیت  متوجه  را  شدیدی  انتقادات  لیورپول، 

فعلی این باشگاه دانست.
تنها  منچستریونایتد،  سابق  کاپیتان  باور  به 
گزینه پیش رو برای این باشگاه و ژوزه مورینیو، 
خرید کردن در بازار نقل و انتقالات ژانویه است: 
»یونایتد هرگز حرفی برای گفتن نداشت. لیورپول 
از تمامی جوانب سوار بر بازی بود: مالکیت توپ، 
تعداد گل ها، شوت ها، کرنرها... این نگرانی بزرگ 
ترکیب  به  نگاهی  با  بود.  بازی  آغاز  از  من قبل 
یونایتد با خودم گفتم: »آیا آن ها امروز اصلا به 

این  چشم خواهند آمد؟« همین طور هم شد. 
دغدغه بزرگی برای یونایتد در آینده خواهد بود. 
باور دارم خیلی از بازیکنانی که برابر لیورپول برای 
منچستریونایتد بازی کردند، به اندازه کافی برای 
خوبی  بازیکنان  آن ها  نیستند.  خوب  تیم  این 
معتقدم  منچستریونایتد.   برای  نه  اما  هستند 
بازیکنانی که به میدان رفتند، تمام تلاش خود 
از  این نبود.  از  را کردند و فقط توان شان بیش 
نظر تدافعی کمبود دارند. می دانم عده ای خواهند 
گفت که آن ها روی برخی مدافعان هزینه کرده اند 
اندازه کافی خوب عمل نکرده اند.  به  ولی آن ها 
بروید و چند بازیکن دیگر خریداری کنید. شما 
منچستریونایتد هستید؛ یک باشگاه بزرگ. برای 

حرکت به سمت جلو، باید در فاز دفاعی از انسجام 
برخوردار بود. باید توان این را داشته باشید که 
در  آن ها  برسانید.  ثبت  به  شیت  کلین  چند 

زمین سر درگم بودند. اگر لیورپول طی 15-1۰ 
ادامه می داد،  به تلاش خود  واقعا  پایانی  دقیقه 

می توانست به چهار یا پنج گل برسد.«

روی کین: چشمان ما دروغ نمی گویند !

کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی، ۲1 بازیکن 
را در مرحله اول اعلام اسامی برای آماده سازی در 

قطر اعلام کرد.
در  سازی  آماده  اردوی  این  است  توضیح  به  لازم 
قسمت اول از تاریخ 17 لغایت ۲4 دسامبر در دوحه 
قطر برگزار می شود و پس از اتمام این مرحله اسامی 
بازیکنان شاغل در خارج از کشور اعلام و در نهایت 
در تاریخ ۲6 دسامبر )5 دی ماه( لیست نهایی برای 

مسابقات جام ملتهای آسیا اعلام خواهد شد.
اسامی بازیکنان به این شرح است:

علیرضا بیرانوند )پرسپولیس تهران(، سید حسین 
حسینی )استقلال تهران(، پیام نیازمند )سپاهان 

وریا  قطر(،  )الشحانیه  رضاییان  رامین  اصفهان(، 
غفوری )استقلال تهران(، پژمان منتظری )استقلال 
)ماشین  زادگان  کنعانی  محمدحسین  تهران(، 
تهران(،  )استقلال  چشمی  روزبه  تبریز(،  سازی 
محمدرضا خانزاده )الاهلی قطر(، احسان حاج صفی 
)تراکتورسازی تبریز(، میلاد محمدی )احمد گروژنی 
روسیه(، امید ابراهیمی )الاهلی قطر(، احمد نورالهی 
)پرسپولیس تهران(، علی کریمی )استقلال تهران(،  
اشکان دژاگه )تراکتورسازی تبریز(، مسعود شجاعی 
)تراکتورسازی تبریز(، مهدی ترابی )سایپا تهران(، 
مهدی طارمی )الغرافه قطر(، علی قلی زاده )شارلوا 
سردار  تهران(،  )پرسپولیس  علیپور  علی  بلژیک(، 

آزمون )روبین کازان روسیه(.
بازیکنان می بایست امروز از ساعت 1۰ صبح برای 

جلسه تیمی در محل هتل آکادمی ملی فوتبال 
حضور داشته باشند.

اعلام لیست اولیه تیم ملی ایران

درباره  حسینی،  پوری  عبدالله  اشرف  علی 
و  استقلال  و  پرسپولیس  باشگاه  دو  پایه  قیمت 

سازمان  قطعا  که  کرد  اعلام  آن  واگذاری  زمان 
خصوصی سازی تلاش می کند به وظایف خود به 

درستی عمل کند و اقدامات لازم را در کوتاه ترین 
زمان ممکن انجام دهد.

او گفت: تا دو ماه بعد قیمت گذاری این دو باشگاه 
واگذاری  به هیات  را  این قیمت  و  انجام می شود 
سال  پایان  تا  می کنیم  تلاش  و  می دهیم  اطلاع 

جاری مزایده این دو باشگاه را انجام دهیم.
مصوبه ای  وزیران  هیات  که  بود   1394 سال  در 
و  استقلال  باشگاه  دو  آن  که طبق  کرد  تایید  را 
پرسپولیس، بنگاه های فرهنگی به حساب می آیند و 
در نتیجه نباید خصوصی شوند. اما بسیاری معتقدند 

که این دو باشگاه جنبه ورزشی دارند، نه فرهنگی.
در نتیجه طی این سال ها با این استدلال که دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس از سوی هیئت دولت 

به عنوان بنگاه فرهنگی شناخته شدند واگذاری آنها 
امکانپذیر نبود، مگر اینکه هیئت دولت بر مصوبه 
خود، بازنگری کند و آن را تغییر دهد در آن صورت 
این دو باشگاه می توانند به چرخه واگذاری برگردند.

رئیس سازمان خصوصی سازی سابقا در این مورد 
گفته بود که وزارت اقتصاد هم به همراه وزیر ورزش 
به هیات دولت نامه نوشته که ما موافق این واگذاری 
هستیم، ولی برای واگذاری سرخابی ها بزرگترین 
مشکلی که وجود دارد این است که مصوبه هیات 
وزیران در مرداد یا شهریور سال 1394 سدی برای 
این راه است. اما به تازگی هیات وزیران با واگذاری 
این دو باشگاه موافقت کرده اند. یکی از اقدامات 

اولیه برای انجام واگذاری ها قیمت گذاری است.

قیمت گذاری استقلال و پرسپولیس تا دو ماه دیگر

شفر به فتحی لیست داد !
وینفرد شفر سرمربی تیم فوتبال استقلال برای تقویت تیمش در نیم فصل دوم ، 

لیست ورود و خروج خود را به مدیران ارائه کرد. همچنین شفر برای برنامه ریزی 
تمرین، اردو و پیگیری مطالباتش نیز صحبت هایی با مدیران داشت و در نهایت قرار 

شد سرمربی آلمانی آبی پوشان برای تعطیلات راهی کشورش شود.

تصویب  واگذاری استقلال و پرسپولیس
سلطانی فر در گفت و گویی اعلام کرد ؛ »در جلسه دیروز هیات دولت به ریاست 

آقای رییس جمهور ، پیشنهاد وزارتخانه مبنی بر واگذاری دو شرکت استقلال و 
پرسپولیس که به تایید رییس جمهور رسیده بود بعد از طی کردن مراحل کارشناسی 

در کمیسیون اقتصادی ، عصر دیروز در هیات دولت به تصویب رسید.«

مذاکره نویمایر برای بازگشت به سوئیس
مارکوس نویمایر که قراردادش با این باشگاه را فسخ و روز گذشته ایران را ترک 

کرده در حال مذاکره با یکی از باشگاه های سوئیسی برای پیوستن به این تیم است. 
نویمایر پیش از این در تیم اف سی لوسرن بازی کرده و حالا در حال مذاکره برای 

بازگشت به این تیم است.

مسی رکورد ژاوی را شکست
لیونل مسی، فوق ستاره آرژانتینی بارسلونا در جریان پیروزی 5-۰ تیمش مقابل 

لوانته رکوردی تاریخی به ثبت رساند.ژاوی هرناندز، اسطوره کاتالان ها تا قبل از این 
بازی در 3۲۲ برد به همراه بارسا در لیگ رکورددار بود اما مسی حالا این رکورد 

تاریخی بارسلونا را هم با 3۲3 برد، در اختیار گرفت.

پرسپولیسی  اعتصاب  کردند!
در پی مشکلات مالی و برخی مسائل، بازیکنان پرسپولیس تصمیم دارند اعتصاب 

کرده و تمرین نکنند. در پی این مسئله سیدجلال حسینی، حسین ماهینی، امید 
عالیشاه، کمال کامیابی نیا و شجاع خلیل زاده قبل از آغاز تمرین به دیدار برانکو رفتند 

تا تصمیم خود را به گوش سرمربی تیم برسانند.

کاروان تیم ملی فوتبال کشورمان تهران را ترک کرد
ملی پوشان کشورمان برای برگزاری اردویی تدارکاتی راهی قطر شدند. کاروان تیم 

ملی فوتبال ایران تهران را به مقصد دوحه ترک کرد. تیم ملی با ۲1 بازیکن دیروز 
تهران را به مقصد دوحه ترک کرد. ملی پوشان در اردوی قطر با تیم های قطر، لبنان 

و فلسطین سه دیدار دوستانه برگزار خواهند کرد.

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

پدیده هلندی برنده جایزه پسر طلایی
ماتیس ده لیخت هلندی توانست برنده جایزه پسر طلایی اروپا در سال ۲۰18 شود. 

نشریه توتو اسپورت ایتالیا هر سال این جایزه را به بهترین بازیکن زیر ۲1 سال اروپا 
اهدا می کند.  ده لیخت 19 ساله که در پست دفاع میانی بازی می کند مورد توجه 

تیم های بزرگ اروپا قرار دارد.

فوتبال، ورزش بی رحمی نیست. اما در ایران، همه 
هرکاری می کنند تا این ورزش روی بی رحم خود 
را نشان ما ایرانی ها بدهد. اگر می پرسید مقصود 
از »همه« چه کسانی است؟ نگاهی به عملکرد 
مدیران آبی و قرمز پایتخت در پانزده سال گذشته 
بیاندازید تا بفهمید روی بی رحم فوتبال یعنی چه! 
مدیرانی که آمدند، جیب های باشگاه میلیون ها 
هوادار را خالی کردند و رفتند. و پس از آن ها 
تنها میراثی که بر جای ماند، بدهی بود و بدهی 
و بدهی! بی تردید، روی بی رحم فوتبال همان 
»محرومیت« ها، کسر امتیاز ها و عملکرد ضعیف 
بازیکنانی است که یک باشگاه بخاطر ندانم کاری 

مدیران گذشته، گرفتارش می شود.
رئال  بارسلونا،  مادرید،  اتلتیکو  اروپا،  در  اگر 
مادرید و... برای بازیکنان بزرگی مثل »نیمار«، 
پرداخت  و  و...  رونالدو«  »کریس  »گریزمن«، 
نکردن مالیات و نبود شفافیت در قراردهای آن 
ها محروم می شوند، در ایران به خاطر بازیکنانی 
است که روی هم کمتر از هزار دقیقه به میدان 
می روند. و جالب تر اینجاست، که دو تیم قرمز 
و آبی پایتخت، علاوه بر رقابت بر سر قهرمانی ها 
و...، بر سر بدهی ها، محرومیت ها و البته جذب 
بازیکنان بی کیفیت خارجی هم رقابت تازه ای 
جز  به  کس  هیچ  که  رقابتی  کردند.  شروع  را 
کوچکترین  برایشان  باشگاه  که  ها«یی  »دلال 

ارزشی ندارد، از آن خشنود نیستند.
دیروز اما فصل جدیدی از این ماجرا رقم خورد. 
»مارکوس نویمایر« و »الحاجی گرو« دو بازیکن 
خارجی و جدید باشگاه استقلال بودند که همین 
اوایل  اما  آمدند.  آبی ها در  به عضویت  تابستان 

هفته در خبری تکان دهنده، معلوم شد که این 
دو بازیکن قراردادشان را با باشگاه استقلال فسخ 
کردند و دیگر قرار نیست برای این باشگاه به میدان 
بروند. دو بازیکنی که روی هم کمتر از پانصد دقیقه 
برای استقلال بازی کردند و در این مدت فاجعه، 
بر  را  پاس گل  تر صفر گل و صفر  فاجعه  آمار 
جای گذاشتند. بازیکنانی که قطعا با دستمزدهای 
چندین هزار دلاری پای به ایران گذاشتند و با 
رفتنشان، احتمالا بدهی های چند صد هزاری بر 

جای خواهند گذاشت.
به همین منظور، نگاهی انداختیم به بدهی های 
گذشته استقلال تهران در این چند سال اخیر 
که حاصل بی تدبیری مدیران وقتشان در جذب 
و  مسموم  های  قراداد  عقد  و  خارجی  بازیکنان 
بی خردانه با آن ها بود. از عادل شیحی تا الونگ 
الونگ و... و حالا گرو و نویمار، همگی محصول 
مدیریت غم بار باشگاه استقلال در سال های اخیر 
هستند که پول های دولتی را مستقیم و به دور 
از هرگونه مسئولیت پذیری و دلسوزی، به درون 
جوی آب می ریختند و می رفتند و البته »پشت 

سر« خود را هم نگاه نمی کردند.

عادل  شیحی
اهل مراکش است که در دوسلدورف آلمان متولد 
کرده  بازی  آن  در  که  باشگاه هایی  از  است.  شده 
می توان به فولام و کلن اشاره کرد. وی همچنین در 
تیم ملی فوتبال مراکش بازی کرده است. او دوبازی 
ملی انجام داده که اولین آن برابر بنین در یک بازی 
دوستانه در سال ۲۰۰8 بود. شیحی در زمستان 
۲۰16 با قرارداد 8۰ هزار دلاری برای نیم فصل به 

استقلال تهران پیوست.
از  استقلال  محرومیت  باعث  که  بازیکنی 
نقل وانتقالات شده بود، فقط 315 دقیقه برای این 

تیم بازی کرد.

بویان  نایدنوف
وی در نقل و انتقالات زمستانی لیگ هفدهم در 

و  پیوست  استقلال  فوتبال  تیم  به   1396 سال 
او برای استقلال در لیگ  بازی رسمی  نخستین 
برتر مقابل نفت تهران انجام گرفت. هافبک مقدونی 
آبی ها در ۲۰1 دقیقه حضور در استقلال، حتی یک 

شوت در چارچوب هم نزد!

هندریک  هلمکه 
هلمکه، بازیکن  برزیلی-آلمانی است که برای باشگاه 
فوتبال الاهلی مصر در لیگ برتر مصر در پست 

هافبک توپ می زند.
همکاری  تیم  با   ۲۰1۲ سال  در  همچنین  وی 
یونایتد در گینه نو و صبای قم قرارداد بست، اما در 
هیچ یک از بازی های این دو تیم به میدان نرفت. 
همچنین هلمکه در اواخر سال میلادی ۲۰14 از 
هانزاروستوک آلمان پیشنهاد داشت ولی به این تیم 
نرفت و به باشگاه فوتبال استقلال تهران تا پایان نیم 
فصل دوم پیوست. هافبک 18۰هزار دلاری استقلال 
در اردوی پیش فصل این تیم مصدوم شده بود و بعد 
از فسخ قرارداد با این تیم، راهی الاهلی مصر شد. 
هلمکه بعد از جدایی از استقلال شکایت کرد و بدون 
اینکه حتی یک دقیقه برای این تیم بازی کند، کل 

طلبش را دریافت کرد.

بوبکر کبه
این بازیکن قبل از پوشیدن پیراهن استقلال، با لباس 
داماش به این تیم گل زده بود. ولی در لیگ فقط 61 
دقیقه فرصت بازی برای استقلال را پیدا کرد و فقط 
یک گل زد. وی پیش از این در لیگ دسته اول با 
تیم بوردو فرانسه و در تیم های دسته دومی لیبورن، 
نیمز و استراسبورگ فرانسه حضور داشت و پس از 
مصدومیت به عضویت یک تیم دسته سومی فرانسه 
درآمد. وی در مجموع در 115 بازی در لیگ های 

فرانسنه به میدان رفته است.

رودریگو توزی
رودریگو توزی بازیکن فوتبال برزیلی-ایتالیایی است. 
وی سابقه بازی در تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز 

را در کارنامه دارد. توسی با 35 سال سن متولد 
اسپورت  لوزان  تیم  در  و  بوده  برزیل  کوریتیبای 

سویس سابقه بازی دارد.
 هافبک سابق تراکتورسازی از جمله بازیکنان نسبتا 
خوبی بود که پیراهن استقلال را به تن کرد. ولی قبل 
از پایان نیم فصل به بهانه عدم تحقق تعهدات مالی 
مدیران، از این تیم جدا شد. توزی بعد از جدایی، 
استقلال را مجبور کرد تمام 37۰هزار دلار مبلغ 

قراردادش را به او پرداخت کنند.

ریوالدو  باربوزا
ریوالدو دیگر بازیکنی بود که حتی یک فصل هم 
در این تیم دوام نیاورد و فقط 77 دقیقه پیراهن 

استقلال را پوشید.

آنتونیو کاروالیو
بازیکن برزیلی است که در پست هافبک تهاجمی 
بازی می کند. وی سابقه بازی در تیم های بوتافوگو و 
ای بی سی را در کارنامه دارد.  مهاجم برزیلی فقط 
353 دقیقه برای استقلال بازی کرد و در آن مدت 

هم مطابق انتظار گلی برای این تیم نزد.

گوران لاوره
تیم های  در  بازی  سابقه  که  صربستانی  مهاجم 
مطرحی چون پارتیزان و اندرلشت را در کارنامه خود 
دارد، به ازای 31 دقیقه بازی برای استقلال، ۲۰۰ 

هزار دلار به جیب زد.

ویسنته آرزه
ویسنته آرزه بازیکن فوتبال بولیویایی است که به 
عنوان هافبک در تیم استقلال تهران بازی می کرد. 
او در نقل و انتقالات زمستانی فصل 9۲-1391 از 
باشگاه شارلوای بلژیک به استقلال پیوست. آرزه در 
 Rookie of the Year ٔ سال ۲۰۰8 نامزد جایزه
بود که به بازیکنان جوان و تازه وارد به لیگ اهدا 

می شود.
این هافبک اهل بولیوی با حضور در 353 دقیقه از 

مسابقات لیگ، دیگر بازیکنی است که به کار آبی ها 
نیامد و زود جدا شد.

لیام ردی
در  حضور  بدون  استقلال،  استرالیایی  دروازه بان 
مسابقات رسمی این تیم، 84 هزار دلار گرفت و بعد 

از یک فصل، جدا شد.

الونگ  الونگ
هافبک کامرونی این تیم هم دیگر بازیکنی بود که 
بیشتر از نیم فصل دوام نیاورد و رفت. او در این مدت 
6 بازی هم برای استقلال انجام داد. این بازیکن سابقه 

بازی در تیم های پرسپولیس و سپاهان را نیز دارد.

پروپئیچ
کسی در توانایی فنی این بازیکن آلبانیایی شکی 
ندارد و او بارها با آقای گلی اش در لیگ های مختلف، 
ولی  است.  ماهری  گلزنِ  چه  که  بود  داده  نشان 
محقق نشدن انتظارات مالی او در استقلال، پرونده  
این بازیکن را به فیفا کشاند و استقلال را به پرداخت 

37۰هزاردلار محکوم کرد.

آلبرتو  داسیلوا
این دروازه بان برزیلی فقط یک بازی در جام شهدا 
مسابقه  همان  در  که  داد  انجام  استقلال  برای 
دوستانه هم ۲ گل خورد و دیگر هیچ وقت در ترکیب 

استقلال قرار نگرفت.
***

رسیده،  فرا  انتقالات  و  نقل   فصل  که  حال 
استقلالی ها انتظار دارند اگر بنا به خرید بازیکن 
خارجی است، خارجی هایی به لیگ ایران بیایند 
که با کیفیت باشند. بازیکنان خارجی مانند فابیو 
جانواریو که در دو مقطع شیرین حضور در این تیم، 
گل قهرمانی استقلال را هم زده بود. یا جی لوید 
ساموئل و هرایر مگویانی که آچار فرانسه تیم بودند 
و در هر پستی که به کمبود بازیکن برمی خوردند، 

از آن ها استفاده می کردند.

به بهانه جدایی »نویمایر« و »الحاجی گرو«  از استقلال؛

دلار های بر باد رفته !

محمدحسین سیفی

سرمای وحشتناک در نیمه سرخ منچستر؛
آقای خاص، خیلی »معمولی«

اخراج شد !
و  است  راه رسیده  از  فصل سرما 
منچستر یونایتد از درون در حال 
از  است. »خوزه مورینیو  یخ زدن 
منچستر یونایتد اخراج شد« ! همین 
یک جمله به میزان کافی تلخ است 
تا قصه سال های اخیر آقای خاص، 
فصل جدیدی به خود ببیند و طعم 
و  طرفداران  کام  آن،  ناخوشایند 
مخالفان این سرمربی بزرگ هزاره سوم را تلخ کند. سرما اما زودتر 
از اینها اردوی شیاطین سرخ را احاطه کرده بود وقتی همگان از 
»سندروم سال های سوم« آقای خاص پیش از آغاز فصل سخن 
می گفتند. تا اینکه سومین فصل حضور در منچستر یونایتد نیز برای 
آقای خاص خوش یمن نشد و او نتوانست کریسمس امسال را با 

شیاطین سرخ جشن بگیرد. 
اما تا چه میزان نتایج امسال می تواند متوجه مورینیو باشد؟ قطعا 
بخش بزرگی از آن اما هیچ دقت کرده اید که خط دفاعی منچستر 
یونایتد مطلقا به »هیچ« دردی نمی خورند و به راحتی می توان سه 
نفر از چهار بازیکن ثابت تدافعی این تیم را به کل کنار گذاشت؟ 
زمانی در پیش فصل وقتی آقای خاص گلوی خودش را پاره می کرد 
که »مدیران دفاع بخرید !«، هیچ کس نمی دانست این مدیران که 

هستند و چرا بازیکن نمی خرند؟ ما به شما می گوییم.
شاید تا به حال اسم »اد وودوارد« را نشنیده باشید. مرد پنهان منچستر 
یونایتد، فردی که این روزها همه کاره شیاطین سرخ است! اما اد 
وودوارد کیست؟ حضور او در منچستر یونایتد از سال ۲۰۰5 و پس از 
آنکه گلیزرها شیاطین سرخ را می خرند آغاز می شود. در ابتدا، گلیزرها 

او را به عنوان مشاور مالی و مسئول امور مالی به منچستر آوردند. 
یونایتد  تبلیغاتی منچستر  امور  وودوارد مسئول  از سال ۲۰۰7 
درآمد  تا ۲۰1۲  بین سال های ۲۰۰7  در  توانست  وی  می شود 
منچستر یونایتد از بخش تبلیغات را از 48.7 میلیون پوند به 117.6 
میلیون پوند افزایش دهد. پس از این موفقیت بود که نفوذ وودوارد 
در شیاطین سرخ نیز افزایش پیدا کرد. در سال ۲۰13 وی برای 
اولین بار وی در سیاست های نقل و انتقالات باشگاه هم دخالت کرد 
و مروان فلاینی بلژیکی را از اورتون به شیاطین سرخ آورد. پس از 

فوت مالک منچستر یونایتد، وودوارد در اصل همه کاره باشگاه شد.
از وقتی او همه کاره باشگاه شد، یک »فلورنتینو پرز« دسته دوم در 
لیگ جزیره آن هم در منچستر یونایتد بوجود آمد که تمام توجهش 
به خرید »ستاره ها« ی پا به سن گذاشته است. نام هایی که در 

»سهام« باشگاه تاثیرگذارند و نه بیشتر !

یادداشت

پویا حقیقت کیا 


